
НА СТР. 11

ИВА 
ПЕХЛИВАНСКА: 
Професията 
„Парамедик“ 
не е 
регулирана 
в България

УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 21 ЮЛИ

В КУХНЯТА С...
Баница с морски 
дарове завъртяха 
бургаски 
учители във 
Великотърновско 

НА СТР. 6

Брутално ниски 
изкупни цени на 
зърното

НА СТР. 2

Собственик на 
болница ще прави 
здравословни 
вафли

НА СТР. 3

До четири месеца 
става ясно кои 
сгради ще се 
санират в Бургас
НА СТР. 3

Балканската 
война и 
Бургаският край – 
110 години
НА СТР. 12 – 13

ОТ 1920 Г.

НАД 100 ГОДИНИ ДОСТОВЕРНОСТ14 – 20 ЮЛИ 2023   I   БРОЙ 26 (8422)   I   ГОДИНА XXXVII ЦЕНА: 1,50 ЛВ.WWW.FARAGENCY.BG

/cernomorskifar I АБОНАМЕНТ – В РЕДАКЦИЯТА НА АДРЕС: БУРГАС, УЛ. „АЛЕКСАНДРОВСКА“, № 69, ЕТ. 2, ТЕЛ.: 0878/424 698, „БЪЛГАРСКИ ПОЩИ“ – КАТ. НОМЕР: 2522, „ДОБИ ПРЕС“ – КАТ. НОМЕР: 192

НА СТР. 14

Ветеран 
плувец би 

впечатлил 
Хемингуей 

с отдадеността 
си към морето 

Вот на (не)доверие. 
Задават ли се нови играчи проучи „Черноморски фар“

Игра на карти 
до последно 

за местните 
избори наесен

СТР. 
4 И 5

Ф
О

ТО
: F

RE
EP

IK



Хаос и анархия при обслужването 

ДОНА МИТЕВА

Спешни законодателни 
мерки за овладяване на кри-
зата в обслужването на ва-
канционните комплекси от 
затворен тип в българските 
курортни, промени в Закона 
за собствеността с добавка 
за затворените комплекси, 
за защита интересите на 
собствениците на апарта-
менти и на инвеститорите 
са необходими, алармират 
заинтересованите страни. 
Контрол и санкции за липса-
та на осигурена поддръжка 
на такъв тип сгради да имат 
двете страни, чрез Закона 
за етажната собственост. 

Прецизиране на призовава-
нето на чуждестранни 
граждани и още за редица 
промени искат инвестито-
ри, управляващи компании 
и собственици, които еже-

дневно се сблъскват с про-
блемите, свързани със затво-
рени комплекси в курортни 
зони.

„През летния сезон мно-
жеството проблеми в затво-

рените комплекси ескалират. 
Затова и в момента подгот-
вяме отново писмо до всич-
ки институции, които имат 
отношение към законода-
телните промени, с което 

настояваме те да бъдат 
изчистени. Преди няколко 
години бяхме стигнали до-
някъде и при поредната 
смяна на управлението 
всичко се занули. Сега тръг-
ваме отново“, коментира 
Деляна Цонева, председател 
на Бургаската регионална 
туристическа камара.

Тя коментира факта, че 
от 2003 г. насам над 70% от 
сградния фонд, бази и съоръ-
жения по Българското Чер-
номорие и спа и зимни пла-
нински курорти не  са 
хотели, а ваканционни 
сгради от затворен тип с 
множество собственици.

Липсата на адекватно 
законодателство за този 

нов модел туристически 
обекти води 

до хаос и анархия  
в управлението, 

спад в качеството на услу-
гите, непрофесионални ус-
луги от субекти в сивия 
сектор на парче, в това 
число и измами, неконтро-
лирано настаняване и об-
служване и в крайна сметка 
до загуба за инвеститори, 
собственици, община и дър-
жава. 

Негативите са както за 
собствениците, така и за 
някои инвеститори. Двете 
страни не са със защитени 
права по съществуващата 
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Без права. Инвеститори и собственици настояват 
за законодателни промени в комплексите от затворен тип

В Община 
Несебър има 
близо 70 000 
чуждестранни 
лица, собстве-
ници в такива 
обекти, което 
в разгърната 
застроена 
площ прави 
около 4 000 000 
кв. м сгради
ФОТО: BOOKING.COM

ОБЯВА

Работодател: Сдружение Български Червен кръст, 
Секретариат Областен съвет на БЧК-Бургас.

Работната позиция е по проект „Подкрепа на БЧК от 
СЗО за граждани от Украйна“ – ІІІ фаза.

Позицията е със срок до м. Декември 2023 г.

Име на позицията: Здравен посредник 
Месторабота – БЧК-Областен съвет гр. Бургас, 

секретариата

Кратко описание на позицията:
1. Работа с потребители – украински граждани, за-

сегнати от конфликта в Украйна, настанени на терито-
рията на Р България;

2. Запознаване на бежанците със здравната и осигу-
рителна система на Р България с цел улесняване достъпа 
до здравни услуги;

3. Посредничество в процеса на осигуряване на 
достъп до здравни и социални услуги на украински граж-
дани, получили статут на временна закрила на или след 
24 февруари 2022г.;

4. Комуникация с ОПЛ, здравни специалисти в лечеб-
ни заведения и други институции относно:

– здравноосигурителни права при преглед от лекар 
специалист;

– информиране и консултиране при преглед в лечеб-
но заведение;

– повишаване на имунизационния статус на деца и 
възрастни;

– информиране и консултиране по отношение на 
здравна превенция в областта на майчино и детско здраве;

– придружаване в лечебно заведение за разрешава-
не на отделни казуси.

5. Информиране и подпомагане при попълването на 
различни по вид и съдържание документи;

6. Организиране на здравни профилактични меропри-
ятия и дейности за повишаване на здравната култура.

Изисквания към кандидатите:
1. Завършено средно образование;
2. Познаване на бежанските общности;
3. Информираност относно здравните и социални 

нужди на бежанските общности;
4. Владеене на език/езиците на общността (украински 

и/или руски език), както и много добро на владеене на 
български език;

5. Отлични комуникативни умения;
6. Умения за работа с компютър (MS Word, Іnternet, 

електронна поща);
7. С възможност за чести пътувания.
БЧК осигурява обучение и с успешно завършилите, 

ще бъде сключен граждански договор.
Моля, имайте предвид, че при наемане от кандидатите 

могат да бъдат изискани допълнителни документи, с които 
да удостоверят, че отговарят на горепосочените изисквания.

Ние предлагаме:
1. Граждански договор;
2. Въвеждащо обучение.
Документи за кандидатстване:
1. Автобиография (CV);
3. Диплома за завършено средно образование – копие.
Срок за изпращане на документи – до 20.07.2023 г. 

на имейл: burgas@redcross.bg.
Одобрените по документи кандидати ще бъдат пока-

нени на интервю.

„Подкрепа на БЧК от СЗО за граждани от Украйна“

ДОНА МИТЕВА

Цените на зърното са 
почти наполовина в срав-
нение с тези от миналата 
година, констатират 
зърнопроизводителите на 
края на жътвената кампа-
ния. Те започват да прода-
ват далеч под себестой-
ността и са наясно, че 
печалба няма да има.

330 – 340 
лева на тон

„Добивите като цяло са 
добри – тук, в Бургаско 
средният добив от ечеми-
ка е около 500 килограма от 
декар. Но цените са напра-
во наполовина от минало-

годишните – 330 – 340 лева 
на тон. А за пшеницата 380 
– 390 лева на тон. Брутал-
но ниски цени“, коментира 
председателят на Нацио-
налната асоциация на 
зърнопроизводителите 
Илия Проданов.

Причината е в това, че 
двете огромни житници 
Русия и Украйна реализират 
продукцията си на смешни 
цени и подбиват пазара.

„Колегите продават, 
просто нямат друг избор. 
Но на голяма загуба. Далеч 
под себестойността. При 
положение че сме вложили 

повече от 500 лева за про-
изводство на декар зърно, 
няма как да не ни притес-
нява изкупна цена от 340 
– 390 лв.“, допълва зърноп-
роизводителят.

За фалити още е рано да 
се говори. Те стават ясни 
принципно в края на годи-
ната. Но се знае, че през 
последните години много 
средни и дребни фермери 
преотстъпиха земята си 
да я обработват други. 
Част от тях бяха запазени 
като управители, други 
изобщо се отказаха да се 
занимават със земеделие.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Националната агенция 
за приходите започна 
лятната си контролна 
кампания за спазване на 
данъчното и осигури-
телно законодателство 
по Българското Черно-
морие. До края на сезона 
предстоят над 10  000 
проверки. Основната цел 
на данъчните е добра 
фискална дисциплина, 
увеличаване дела на биз-
неса, който доброволно 
спазва правилата, осигу-
ряване на равнопоста-
вена бизнес среда и от-
ч и т а н е  н а  р е а л н и 
обороти. Под активно 
наблюдение вече са по-
ставени стотици обек-
ти по крайбрежието, ще 
се извършва всекидневен 
мониторинг на борси и 
тържища, които снаб-
дяват хотелите с храни 
и напитки. Служители 
от звеното за фискален 
контрол ще извършват 
изненадващи проверки 
на ресторанти, магази-
ни, атракциони, паркин-
ги и други търговски 
обекти. 

От НАП отново ще 
използват дистанцион-

ната връзка на всеки 
касов апарат със сървъ-
рите си за откриване на 
рискови търговци, чиито 
продажби значително се 
различават от обичай-
ните. В рамките на 
кампанията при извърш-
ването на контролни 
покупки активно ще се 
прилага способът „таен 
клиент“. Данъчните 
инспектори ще извърш-
ват и явни наблюдения, 
при които за определен 
период в реално време ще 
се проследяват продаж-
бите и резултатите ще 
се сравняват с предходни 
периоди. В националната 
контролна кампания по 
Българското Черноморие 
се включват и команди-
ровани фискални инспек-
тори от вътрешността 
на страната. От НАП 
са категорични, че заси-
лените проверки по 
морето няма да намалят 
бдителността по от-
ношение на останалите 
търговски обекти. По 
време на кампанията ще 
се следи и дали сезонните 
работници се назначават 
с договори, както и дали 
работодателите не ги 
ощетяват по отношение 

на работно време и за-
плащане. 

Сигнали за неиздаване 
на касови бележки, фал-
шиви или с липсващи 
реквизити платежни 
документи, както и за 
други данъчни и осигу-
рителни нарушения, 
могат да се подават на 
телефона на Информа-
ционния център: 0700 18 
700 или по електронна 
поща на адрес infocenter@
nra.bg.

Извършените до мо-
мента проверки по Юж-
ното Черноморие в 
сравнителен план със 
същия период на минала-
та година показват 
тенденция на намалява-
не броя на издадените 
наказателни постано-
вления, което е знак за 
подобряваща се фискал-
на дисциплина и култура. 
В същото време от НАП 
са категорични, че при 
драстични нарушения 
на данъчното и осигури-
телно законодателство 
ще бъдат прилагани най-
строги мерки. Контрол-
ната кампания на Нацио-
налната агенция за 
приходите ще продължи 
и през септември.

НАП пуска тайни клиенти  
в търговски обекти по морето

Брутално ниски 
изкупни цени на зърното

Добивите са добри, но това не радва производителите
ФОТО: ДОНА МИТЕВА

„
Колегите 
продават, 
просто нямат 
друг избор

Илия Проданов
ФОТО: .ЛИЧЕН АРХИВ
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Спипаха врачански 
дилър в Приморско

24-годишен криминал-
но проявен мъж от Враца 
е задържан в Приморско 
след проверка на местна-
та полиция в обитавана 
от него стая за персонал 
в аквапарка, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
В помещението служите-
лите на Районно управле-
ние – Приморско намери-
ли и иззели: гриндер с 
марихуана, ел. везна с 
остатъци от кокаин, 
пликче с кокаин, сгъваем 
нож с остатъци от 
кокаин, железен бокс, 
телескопична желязна 
палка, сумата от 4400 
лева и 750 евро, лаптоп 
без зарядно, три часовни-
ка, два мобилни телефона 
и чифт слушалки. 

БМВ и мотоциклет 
се блъснаха на 
натоварено 
кръстовище

БМВ 320 D, управляван 
от 22-годишен мъж от 
Приморско, и мотоцик-
лет „Сузуки 600“, 
управляван от 21-годи-
шен мъж от Средец се 
блъснаха на натоварено 
бургаско кръстовище, 
съобщиха от пресцентъ-
ра на Областна дирекция 
на МВР – Бургас. Инци-
дентът е станал на 
кръстовището на 
бургаските улици 
„Стефан Стамболов“ и 
„Струга“, когато мъжът 
с автомобила при 
обратен завой отнел 
предимството и блъснал 
движещия се в права 
посока мотоциклет. 
Пострадал е мотоцикле-
тистът, който с 
контузия на тазобедре-
ната става е прегледан в 
УМБАЛ – Бургас, отказал 
е лечение и е освободен 
без опасност за живота. 

Младеж изгоря с 
трева при проверка

20-годишен младеж от 
ямболското село Бояджик 
е задържан за срок до 24 
часа за притежание на 
наркотици, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР – Бур-
гас. Служители на 
Районно управление 
– Несебър извършили 
проверка на младия мъж 
срещу хотел „Диамант 
Резиденс“ в Слънчев бряг, 
като у него намерили и 
иззели три свивки с 
марихуана.

кримина ваканционни имоти
3НОВИНИ I   14 – 20 ЮЛИ 2023

законова уредба. 
Съществуват и трети 

страни, които заблуждават 
чуждестранните собстве-
ници и ги вкарват в дългого-
дишни съдебни битки, от 
които реално губещи са те 
самите, защото цените на 
имотите им падат драстич-
но, а комплексите западат.

Основните причини за 
проблемите в управлението 
са, че голяма част от соб-

ствениците са чужденци. 
Трудно е да бъдат призова-
вани за събрания и да им се 
търси съдебна отговорност 
с призоваване на техен адрес 
по местоживеене в чужбина. 
Собствеността на земята 
и съоръженията не съвпада с 
тази в идеални части на 
собствениците в самата 
сграда. Обектите са с много 
богата инфраструктура и 
поддръжката е нужна цело-

годишно. Намират се в 
структуроопределящи за 
българския туризъм зони и 
пряко участват в предлага-
нето на туристически про-
дукт с голям дял и влияние 
на имиджа. Предлагат се 
като хотели, а не са. Пред-
лагат се неорганизирано. 
Влияят пряко в конкурен-
тоспособността на сектор 
„Ваканционни имоти и ту-
ризъм“ и др.

Всичко това води до на-
влизане в сивия сектор на 
обектите и неплащане на 
данъци и осигуровки и не-
регламентирано наемане. Спад 
в нивото на услугите, със-
тоянието на сградите и 
цените на имотите. Отлив 
на инвеститори. Потенциа-
лен ръст на битова престъп-
ност и кражби, предвид на-
малените услуги в подсектор 
„Частна охрана“ и др.

Зад настояването за за-
конодателните промени 
застават Българската ин-
вестиционно-строителна 
асоциация „За красива Бълга-
рия“ (БИСА), Националната 
Асоциация на Строителни-
те Предприемачи (НАСП), 
Камара на строителите в 
България (КСБ), Съюз на 
собствениците Слънчев бряг 
(СНЦ), Бургаската регионал-
на туристическа камара.

ДОНА МИТЕВА

В най-натоварените дни 
през юли и август има 
планирани по над 150 само-
лета да бъдат обслужени 
на летище Бургас, сочат 
прогнозните данни.

В тези дни се очаква по 
над 25  000 пътници да 
преминат през термина-
лите му. Най-натоварени 
са датите 28 юли със 158 
самолета, 4 и 11 август с 
по 156 полета.

От 1 януари до 2 юли 
през летище Бургас са 
преминали 469 669 пътни-
ци, което сравнено със 
същия период на предход-
ната година, когато тех-
ният брой е бил 395  855, 
бележи ръст от 19%. По 
отношение на самолетодви-
жението също има ръст 
от 10%. Тази година са 
обслужени 3890 полета, за 
съпоставка през същия 
период на миналата година 
техният брой е бил 3529.

Данните за тази година 
са добри, отразяват прог-
нозите ни до момента и 
показват увеличение в броя 
обслужени пътници и на 
двете летища в сравнение 
със същия период на мина-

лата година, въпреки про-
дължаващата липса на 
трафик от Руската феде-
рация, Беларус и Украйна. 
Но оставаме все още под 
нивата от 2019 г., комен-
тират от пресцентъра на 
летищния оператор „Фра-
порт Туин Стар Еърпорт 
Мениджмънт“ АД.

През 2019 година за пе-
риода от 1 януари до 2 юли 
през летището са преми-
нали 722  646 пътници, 
превозени с 5803 самолета. 
Изоставането тази годи-
на е с -35% за първите и 
-33% при вторите.

От Бургаското летище 
поставят значим акцент 
върху стартирането на 
първите чартърни полети 
от испанската столица 
Мадрид до Бургас. Това се 
случва за първи път в ис-
торията на летището и 
прави Южното Черноморие 
много по-лесно достъпно 
за опознаване от испански-
те туристи.

За Летище Бургас топ 
5 пазари са: Република Пол-
ша, Обединено кралство 
Великобритания и Северна 
Ирландия, Федерална репу-
блика Германия, Чешка 
република и Словашка ре-
публика.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Специална комисия ще реши 
до четири месеца кои сгради 
в Бургас ще се санират. Това 
става ясно от отговор на 
Министерство на регионал-
ното развитие по питане на 
„Черноморски фар“. 

От Регионалното минис-
терство ни заявиха, че сред-
ствата по програмата са 
определени за градски общини 
като основни центрове на 
растеж в Националната кон-
цепция за пространствено 
развитие с градски център с 
население над 150  000 души, 
какъвто в случая е град Бургас, 

а именно до 80 000 000,00 лв.
„Оценителна комисия е 

сформирана от дирекция 
„Жилищна политика“ в МРРБ 
с Постановление №114 на 
Министерския съвет от 8 
юни 2022 г. за определяне на 
детайлни правила за предос-
тавяне на средства на крайни 
получатели от Механизма за 
възстановяване и устойчивост. 
Комисията не е приключила 
своята работа и не може да 
бъде предоставена информация 
за одобрените за финансиране 
сгради в община Бургас“, по-
сочват в отговора си от 
МРРБ.

Общинският съветник 

Иван Иванов бе отправил 
питане към Община Бургас 
колко заявления за кандидат-
стване са регистрирани и 
колко са одобрените заявления. 
419 е първата бройка, а очак-
ващи финансиране ще са 214 
сгради на територията на 
общината. Дали отпусканите 
над 80 000 000 лева ще са дос-
татъчни за всички одобрени 
проекти и колко сгради ще 
получат финансиране предстои 
да разберем в следващите 
месеци.

Отговора си МРРБ завърш-
ва с това, че все още няма 
сключени договори за безвъз-
мездна финансова помощ.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Инвестиция за над 10 млн. 
лева събра общинските съвет-
ници на Бургас на извънредна 
сесия. Необходимостта от 
това е свързана със срокове за 
осигуряването на финанси-
рането на проекта и реали-
зирането на нов логистичен 
парк. Необходимо бе местни-
ят парламент да даде съгла-
сието си за прехвърляне на 
общински терен, предвиден 
за трафопост на друго място, 
тъй като към момента попа-
да в средата на два имота с 

обща площ от 28 декара, 
върху която ще се изгражда 
модерната база.

Инвестицията е на фирма 
„БРК-ЛОГИСТИК“ ЕОД, в 
която собственикът на бол-
ница „Маджуров“ д-р Алексан-
дър Маджуров е в съдружие с 
Методи Маджуров. От до-
кладната на кмета Димитър 
Николов става ясно, че с инве-
стирането на над 10 млн. лева 
ще се разкрият и 100 работни 
места. Терените са закупени 
в началото на тази година. 

„Доколкото общинска ад-
министрация има информация 

до момента, тя ще съдържа 
складове за замразени продукти, 
складове за охлаждане и нор-
мални складове, които ще се 
управляват от една нова 
модерна система. Отделно 
от това ще има производство 
на храни. С гласуването си 
Общински съвет – Бургас 
даде съгласие за отразяване на 
ПУП в кадастралната карта 
и внасяне на инвестиционни-
те проекти от страна на 
собственика на имотите за 
издаване на разрешение за 
строителство“, обясни ур-
банистът към Община Бургас 

Николай Цоцомански.
Той обясни, че двата тере-

на представляват един спе-
цифичен квадрат с голяма 
застроена площ, който ще 
позволи възможността за 
реализиране на тези нови 
складове и производствени 
площи. 

„Трафопостът е ситуиран 
между двата терена, които 
са с обща площ 28 декара и не 
позволява възможност за 
целеосъобразно застрояване. 
Затова трафопостът е из-
теглен в южната посока към 
улица „Крайезерна“, там къ-

дето реално ще се направи 
връзката със съществуваща-
та електропреносна мрежа и 
ще бъде осигурено електро-
снабдяването, както на този 
имот, така и на други бъдещи 
инвестиционни намерения. 
По този начин осигуряваме 
възможност за реализиране и 
улесняваме инвеститора в 
нелеките процедури. Трафо-
постът също ще се изгради с 
това инвестиционно намере-
ние“, посочи Цоцомански.

43-ма от присъстващите 
43-ма в зала общински съвет-
ници гласуваха „за“. 

Собственик на болница ще прави здравословни вафли

214 са очакващите саниране  
сгради в Бургас

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Идва пик за  
бургаското летище 

До четири месеца става ясно  
кои сгради ще се санират в Бургас
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Вот на (не)доверие. Задават ли се нови играчи 

ТЕКСТ СИЛВИЯ ШАТЪРОВА, ГЕОРГИ РУСИНОВ, ДОНА МИТЕВА     
ФОТО СИЛВИЯ ШАТЪРОВА, ПАРТИИ, FREEPIK, БНР, NOVA, ЕМЕЛ МАХМУД, АРХИВ НА ЧФ

АНАЛИЗ

Дали поли-

тическите 

партии ще 

променят 

картата на 

властта, ще 

преброим 

наесен

е се промени ли картата 
на местната власт в Бур-
гаска област след кмет-
ските избори, или ще ос-
тане същата? 

Ясна е максимата, която 
настоящите кметове ще 
се опитат да „продадат“ 
на населението: че във 
времена на кризи – геопо-

литически и национални, 
трябва да се заложи на 
стабилността, на опита, 
а те знаят как. 

Категорично може да 
се твърди, че 98% от 
настоящите управлява-
щи ще се кандидатират 
за пореден път, и в това 

интрига няма. По-скоро 
тя е под каква формула ще 
го направят, ще се отърсят 
ли от партийната опека. 
Местни анализатори 
твърдят, че ще се опитат 
широки коалиции, които 
да подкрепят фигурите, а 
не тяснопартийни.

Като му дойде 
времето 

Почти всички от на-
стоящите кметове изчак-
ват ситуацията и удобно 
отклоняват въпросите на 
медиите с любимата и 
изтъркана фраза „като му 
дойде времето“, а то чука 
на вратата. Сега обаче има 
удобен мотив: летен сезон, 
приемането на държавен, 
а след това и местен бю-
джет. Но по общини текат 
трескави благоустройстве-
ни мероприятия, които се 
харесват и котират в из-
борните години. 

БУРГАС
11 души  

номинирани 
за кандидат-
кмет от БСП
 За 3 септември е насрочена 

Общинската конференция на БСП, 
беше решено във вторник на съвет 

на столетницата. Той се 
проведе от втория път, 
защото при първата 
дата не беше събран 

кворум. До 25 юли всички номинира-
ни, съгласни да се разгледат номина-
циите им за участие в предстоящи-
те местни избори, трябва да 
попълнят документи. 

 11 души са номинирали партий-
ните организации на БСП в Бургас за 
кандидат-кмет в общината. Над 70 
са номинациите за съветници, сочи 
неофициалната информация.

 На Общинския съвет беше 
приет отчетът за работата на 
съветниците от БСП през изтича-
щия мандат. Отчетът беше подне-
сен от Христо Панайотов.

 Изпълнителното 
бюро на Общинския съвет 
ще сформира предизборен 
щаб. 

ЙОРДАН ГЕОРГИЕВ беше 
съветник, но се отказа 
при една от въртележ-
ките, като влезе в борда 
на Югоизточното горско 
предприятие

ЧАНКО МИРЧЕВ сигурно ще се бори 
да бъде на избираемо място в 
листата

АЙТОС
Търсят  

опоненти на 
Васил Едрев

 Предизборната ситуация в 
Айтос към момента все още е 
обгърната в мъгла. Единственият 
сигурен кандидат за кмет е сегашни-
ят от ГЕРБ Васил Едрев. 

 Градоначалникът може да се 
похвали със силен предходен мандат, в 
който доста държавни средства се 
вляха в града по различни проекти, 
които се реализираха. Дори и полити-
ческите опоненти са категорични, че 
няма как той да не се кандидатира. 

 При другите партии обаче, 
изглежда, още е много рано да се гово-
ри с категоричност за кандидат-
кметове. Слухове изпращат млада-
та надежда на БСП Атанас Маринов 
като евентуален кандидат наесен. 
Друго име от левицата, за което се 

говори, е добре познатата 
Милена Куртова-Радева. 

 От щаба на ДПС 
също засега темата не 

се коментира. 

Изчаква се събрание на централно 
ниво, на което ще се обсъждат 
вътрешните номинации. Движение-
то традиционно издига свой канди-
дат за кмет в последните години.

 От свои източници ЧЕРНО-
МОРСКИ ФАР научи, че листа с 
кандидат-съветници и кандидат-
кметове почти сигурно ще има под 
някаква форма ПП/ДБ. Тъй като обаче 
нямат структура в Айтос, кандида-
тите в нея ще са безпартийни. 
Спрягат се няколко евентуални 
кандидатури, но имената все още се 
пазят в тайна. 

 В града от няколко места се 
говори и за независим кандидат-
кмет, който да бъде подкрепен от 
няколко партии, които ще участват 
само с листи за общински съветници. 
Коя е загадъчната фигура обаче, все 
още не ясно. Повече яснота ще има 
най-вероятно през август. 

 Не е за пренебрегване фактът, 
че голяма част от местните струк-
тури следят случващото се в София 

и работата на 
коалиционното 
правителство, 
преди да 
вземат 
решения на 

местно ниво. 

АТАНАС МАРИНОВ МИЛЕНА КУРТОВА-РАДЕВАВАСИЛ ЕДРЕВ

Щ

до последноИГРА на АРТИ 
К
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проучи екип на ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

за местните избори наесен

Срещу опита на хори-
зонта в областта почти 
не се задават нови играчи. 
Ако за кметове битката е 
възможно да не е толкова 
оспорвана, не така стоят 
нещата за общинските 
съвети, където по места 
загряват нови формации, 
сдружения и имена, които 
правят битката за листи-
те и после за мнозинство 
в местните парламенти 
оспорвана. 

Приготовления
Вече започна и вътреш-

нопартийната подготов-

ка, в партийните центра-
ли текат номинации. 
Системните формации си 
следват партийната логи-
ка. В БСП вече имат пред-
ложения. Самата председа-
телка Корнелия Нинова 
заяви в Бургас, че ще изкарат 
кандидати във всички об-
щини. Най-вероятно защо-
то е престижно, а не че 
имат достатъчно избира-
еми фигури. 

От ИТН признават, че 
се водят преговори, но на 
чисто идейно ниво. „Те са 
на много ранен етап“, заяви 
областният лидер Тодор 

Иванов. Засега е ясно, че в 
Бургас хората на Слави 
Трифонов ще излязат със 
своя листа за съветници, 
за кмет ще стане ясно след 
края на този месец, след 
като премине национално 
съвещание. 

В ГЕРБ информационна-
та мъгла ще е до последно. 
Но ние научихме, че в пар-
тията има директива да 
бъдат номинирани по 
трима кандидати в общи-
на. 

Продължава в 
следващия брой

СРЕДЕЦ
Не крият  

кандидатите –  
ясни са

 Средец е една от малкото 
общини, в които основните 
претенденти са напълно ясни и 
няма никакви полуизречения и 
недомлъвки. 

 Настоящият кмет Иван 
Жабов заяви отдавна, че ще се 
бори за нов пореден мандат, ще 
обнови и листата на ГЕРБ за 
съветници. 

Опозицията обикновено 
обвинява градоначалника, че 
отсъства от сесии на Общинския 
съвет. Той пък си има свое обясне-
ние – че опозицията не е градивна. 

 Срещу него ще излязе един от 
основните му опоненти Димитър 
Янков, който е от СДС и е опози-
ция през целия мандат. Най-веро-
ятната формула ще е той да бъде 

издигнат от дясна коалиция, в 
която са ПП и ДБ. 

 В листата на новата форма-
ция се очаква да попаднат Живко 
Гърков и Станислав Бъчваров. 
Бъчваров е от дейните млади 
хора, започнал е кариерата си на 
политолог и социолог. 

 Настоящият съветник от 
БСП Иван Кичев също заяви на 
сесия, че ще се кандидатира 
отново, но този път не от 
левицата, а от друга лява форма-
ция. Основните предизборни 
битки са в посока „за“ и „против“ 
соларните паркове в Сливово и 
Дебелт, които вече няколко пъти 
не могат да намерят мнозинство 
и да бъдат прокарани. 

 Точно темата за фотовол-
таиците промени отношението 
към Иван Кичев, който в началото 
не ги приемаше, сега им стана 
вдърл последовател. Дори тръгна 
да търси графологична експерти-
за на подписката срещу тях. 
Странно как ще търси подкрепа 
от жителите на Дебелт за вота.

ИВАН ЖАБОВ ДИМИТЪР ЯНКОВ ЖИВКО ГЪРКОВ СТ. БЪЧВАРОВ ИВАН КИЧЕВ

ГЕОРГИ ДИМИТРОВ ТОДОР БАЙЧЕВ ВЛАДИМИР КРУМОВ

КАРНОБАТ
Стари играчи  

на сцената
 Докато във всички политически 

партии още текат номинации за 
предстоящите наесен кметски избори, в 
община Карнобат не се очакват сериозни 
изненади.

 Ще има ли пети мандат за сегашния 
кмет Георги Димитров? Много преди 
началото на кампанията се знае, че 
Димитров, който е на този пост от 
2007-а, ще се кандидатира отново. Това 
самият той потвърди пред наш репор-
тер по време на старта на жътвата в 
село Кликач. 

Отпразнувалият преди броени дни 
66-и рожден ден според местните си 
остава основен претендент и трудно 
преодолим противник. Димитров получи 
с около 300 гласа повече от кандидата на 
левицата Тодор Байчев и така отвоюва 
четвъртия си мандат. 

 Традиционно и в тази предизборна 
надпревара се очаква да се впусне бивши-
ят депутат от БСП Тодор Байчев, който 
в последните няколко избора за народни 
представители беше подреден на трето 
място, но демонстрира висок личен вот. 
За намеренията му потвърдиха от БСП, 

въпреки че при столетницата продъл-
жават да вървят процедурите по устав, 
предхождащи издигането на самите 
кандидатури и подреждането на листи-
те.

 Третият в предишната надпревара 
– бившият зам. областен управител 
Владимир Крумов, беше категоричен, че 
няма да се кандидатира. Той подчерта, че 
и в ГЕРБ вървят още номинациите и не се 
знае кой ще е кандидатът за кметския 
пост, но с готовност ще му помага по 
време на кампанията.

 Слуховете в средите на хората на 
Бойко Борисов казват, че има достойни, 
които да влязат в надпреварата. Като 
такъв се спряга бившият общински 
съветник Чавдар Ненчев. Не са за подце-
няване и сегашните му колеги от малкия 
парламент Христо Георгиев и Антоане-
та Пенева.

 Карнобат е земеделски край, където 
има финансово стабилни фермери и 
собственици на фирми. Дали те ще 
издигнат свой кандидат за градоначал-
ник, или ще припознаят някого от вече 
известните, засега остава неизяснено. 

 Все пак битката тепърва предстои 
и само системните партии на това 
предварително ниво донякъде са предска-
зуеми. За останалите играчи на полити-
ческата арена дори е трудно да се 
предполага на този етап.

АНТОАНЕТА ПЕНЕВА

СОЗОПОЛ
ПП, ДБ и ИТН без 
ясни номинации

 Кметът Тихомир Янакиев обмисля 
формула как да се яви на вота, след 
като напусна ръководството на БСП и 
се дистанцира от партията, която го 
издигна. „Ще видим какви са неговите 
намерения“, заяви Корнелия Нинова в 
Бургас. 

 Срещу Янакиев ще излезе Георги 
Пинелов, който е председател на 

Общинския съвет и с когото бяха 
рамо до рамо преди четири години, 
когато свалиха Панайот Рейзи. Коя 
партийна формация ще го издигне, все 
още е в пълна тайна. Близки са негови-
те отношения с ИТН, преди беше 
подкрепен от МИР.

 ГЕРБ имат достатъчно потенциал 
да изкарат интересни личности. Там 
активни са всичките им съветници 
– Красимира Германова, Илиян Стефа-
нов, Светлана Лулева, която беше и в 
листата за депутати на партията.

 Все още не са ясни кандидатите на 
ПП и ДБ, както и на ИТН.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ ГЕОРГИ ПИНЕЛОВ КРАСИ ГЕРМАНОВА СВЕТЛАНА ЛУЛЕВА ИЛИЯН СТЕФАНОВ



Баница с морски дарове завъртяха бургаски 
кулинарни учители във Великотърновско 
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ДОНА МИТЕВА

Баницата може да се 
прави с всичко, демонстри-
раха майстори от различ-
ни краища на България, 
събрани във великотърнов-
ското село Балван. Но 
овациите и първо място 
за иновативна баница взе 
бургаска авторска рецепта. 
Тимът от ПГТ „Проф. д-р 
Асен Златаров“ изуми 
участниците във фести-
вала.

Има сиромашка баница 
със зеле, вита, втасала и с 
моркови. Баница с патеш-
ко месо, с тиквички и гъби, 
с грозде…, показва бърз 
преглед на представените 
кулинарни изкушения. Но 
най-вкусната баница е 
тази, която е направена с 
щипка любов.

За шеста година

във великотърновското 
село Балван правят фести-
вала „Баница в делник и в 
празник“, който е включен 
в националния календар на 
страната. Участниците 
са от  различни населени 
места. Тази година техни-
ят брой бе над 70.

Директорката на Про-
фесионалната гимназия по 
туризъм „Проф. д-р Асен 
Златаров“, Бургас – Фо-
тинка Въргова, сподели: 
„За първи път се включихме 
в този фестивал и както 
се казва: „Взехме им ума“. 
Рецептата за баницата 
със скаридите е авторска 
на колегите. И другата с 
черна леща Белуга, копри-

ва, яйца и сирене – и тя 
също. 

Присъствието ни в 
Балван бе много впечатля-
ващо. А поканата за участие 
бе отправена лично от 
кмета на селото. През май 
бяхме по една национална 
програма там и той като 
чу, че в гимназията имаме 
„Хляб и хлебопроизводство“, 
ни покани да участваме. 
Един от колегите – инж. 
Иван Димов, показа как се 
мятат кори във въздуха. 
Освен тази атракция, за 
която бяхме поканени, ние 
решихме да се включим и в 
конкурса. Вицепрезидентът 
Илияна Йотова, която бе 
гост на фестивала, се сни-
ма с нас и остана очарова-
на от това, което пред-
ставихме“.

Кметът на Балван Недьо 
Георгиев лично рекламира 
участието на преподава-
телите от бургаската 
професионална гимназия 
по местните медии и ко-
рите, които ще върти във 
въздуха инж. Иван Димов, 
заедно с колежката си Петя 
Желязкова.

Баницата  
с морски дарове,

която спечели наградата 
и аплодисментите за тима 
от бургаската гимназия е 
авторска рецепта на пре-
подавателката Ганка Ан-
гелова.

„И двете баници, с кои-
то се представихме в 
Балван, са по мои авторски 
рецепти. Ще споделя с вас 

общо основните продукти, 
но няма да навляза в детай-
лите на приготвянето, 
защото смятам да издадем 
книга с авторски рецепти 
под шапката на Професио-
налната гимназия по ту-
ризъм „Проф. д-р Асен 
Златаров“, обясни Ангело-
ва. 

Тя подчерта, че тесте-
ните изделия нямат нищо 
общо с лазанята, а се правят 
с точени кори. В случая 
точно с корите, които 
нейните колеги са напра-
вили с дърпане.

„Основните продукти 
за баницата с морски даро-
ве са: риба тон, сьомга 
филе, скариди, водорасли, 
масло, брашно, сметана, 
подправки. А за другата 
баница, която е с коприва 

и черна леща Белуга, про-
дуктите освен тези двата, 
са още сирене, яйца, бак-
пулвер, подправки“, обясни 
Ангелова.

Бургаският тим: инж. 
Петя Желязкова, инж. Иван 
Димов, директорката на 
гимназията Фотинка Вър-
гова, преподавателите 
Станислава Тенева, Минка 
Янева и Ганка Ангелова 
изненадаха участниците 
в тазгодишното издание 
на фестивала. Щандът, на 
който бургазлии сътвори-

ха кулинарните си предиз-
викателства, бе във фор-
мата на лодка, аранжирана 
с мрежи и други рибарски 
атрибути, които недву-
смислено показваха, че са 
морски хора. Вместо оби-
чайното фолклорно облек-
ло, те бяха облекли моряш-
ки фланелки – още едно 
доказателство за морския 
корен на кулинарите.

Сред морето от баници 
Ангелова отличи за себе си 
като най-впечатляваща 
тази с маслини и ориз.

Респект. Авторските рецепти са на Ганка Ангелова

Бургаските кулинари с отличиетоВицепрезидентът Илияна Йотова (вдясно) в раз-
говор с директорката на ПГТ Фотинка Въргова

Инж. Иван 
Димов и 

инж. Петя 
Желязкова си 

подготвят 
тестото за 

дърпаните 
кори

Бургаските кулинари доволни от сътвореното. Аранжировката недвусмислено показва откъде 
идва отборът                      ФОТО: ПГТ „ПРОФ. Д-Р АСЕН ЗЛАТАРОВ“ – БУРГАС

 брашно 1 кг

 сол 30 г

 олио 50 г

 масло 320 г

 сирене 250 г

 яйца 60 г

ПРОДУКТИ И ПРИГОТОВЛЕНИЕ

Баница тип „София“

Рецептата предостави инж. Петя Желязкова, пре-
подавател в ПГТ „Проф. Асен Златаров“

ОТ СТАРИТЕ ТЕФТЕРИ

Замесване на тестото 
при температура 18 – 20 
градуса. 

Отлежаване на тес-
тото, оформено на 
отделни топки – 40 до 
90 минути.

Разточват се кори. Във 
всяка се слага от пригот-
вения пълнеж от яйцата 
и сиренето и част от 
маслото.

Кората се сгъва на 
плик и леко се притиска 
от краищата, да не 
изпадне пълнежът.

Баничките, подредени 
в тава, се изпичат на 
температура от 230 – 250 градуса за време от 18 
– 20 минути.

ОБЯВА

„Балкан Билдинг БГ” ЕООД с адрес на управле-
ние гр. Бургас, ул. „Сан Стефано” № 60 А, пред-
ставлявано от Цветан Янчев Съзанов - Управител, 
съобщава на жителите на гр. Поморие, следното 
свое инвестиционно предложение:  изграждане  
на жилищна сграда с гаражи в УПИ XI - 5189, кв. 
252 по плана на  гр. Поморие.

ОБЯВА

Димитър и Иван Цветкови, собственици на УПИ 
III-746 и УПИ IV-747, обявяват на заинтересова-
ните следното инвестиционно намерение: Частич-
но изменение на План за застрояване на № 38, 
УПИ III-746, IV-747, Сарафово, Бургас с цел над-
строяване на съществуващата в УПИ III-746 дву-
етажна жилищна сграда с гаражен етаж до Н=12 
м и изграждане на калкан в съседното УПИ IV-747 
на жилищна сграда с Н=12 м.

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ - КАМЕНО 
Обявление

за удължаване срока на процедура за определяне на съдебни заседатели към Районен съд – Бургас
Във връзка с искане на Районен съд - Бургас с вх. № 08-00-13831/20.02.2023 г. относно определяне 

на 2 /двама/ съдебни заседатели с мандат 2024 г. – 2027 г. за Районен съд – Бургас, Общински съвет - 
Камено ОБЯВЯВА ПРОДЪЛЖЕНИЕ НА ПРОЦЕДУРА за набиране на кандидати за съдебни заседатели.

Общински съвет - Камено кани всички заинтересовани лица на община Камено да представят не-
обходимите документи в срок до 07.08.2023 г. (понеделник) включително, всеки работен ден от 
8:30 до 12:00 часа и от 13:00 до 17:00 часа в деловодството на Общински съвет - Камено, сградата 
на Община Камено, ет. 2, стая № 203.

Цялото обявление можете да видите на сайта на Община Камено, раздел „Общински съвет”



На 11 юли 2023 г. медалис-
тите на Спортен клуб 
по борба „Айтос“ с 

президент и треньор Ружди 
Ахмед изненадаха кмета Васил 
Едрев в кабинета му в Общи-
на Айтос. Най-добрите ни 
борци, водени от младия 
треньор Октай Ружди тръг-
наха от спортната зала, 
минаха по улиците на града, 
за да стигнат до Общината 
за среща с градоначалника. 
Пред Община Айтос, за да се 
включат във визитата при 
кмета, ги очакваха треньори 
и родители.

„Поводът за срещата с 
кмета е приключването на 
състезателния сезон и изклю-
чителния успех на клуба на 
държавните първенства 2023. 
Постигнахме отборното 
второ място и 15 медала от 
първенствата, а от остана-
лите национални турнири 
имаме 25 медала“, коментира 
Ружди Ахмед.

Президентът благодари 
на кмета за финансирането 
на клуба и подкрепата, на 
родителите – за съпричаст-
ността, на състезателите 
– за успехите, на спонсорите 
– за щедростта. „Родители-
те са винаги с нас и помагат. 
Без тяхната помощ успехите 
ни не биха били възможни. 
Специално искам да благодаря 
на спонсорите „Вайспрофил“ 
и Радостин и Николай Таше-
ви, „Дънак“ ЕООД.“, заяви в 
кметския кабинет Ружди 
Ахмед и изненада кмета с 
подарък. Градоначалникът 
получи един от новите еки-
пи на клуба, с трибагреник на 
фланелката – екипа, с който 

айтоските борци ще участ-
ват в последното голямо 
състезание за сезона – Балка-
ниадата в гр. Ялова, Републи-
ка Турция на 26 и 27 юли т.г.

Кметът Васил Едрев беше 
видимо развълнуван от още 
един жест на борците – От-
кай Ружди му поднесе специ-
ална купа с логото на Българ-
ската федерация по борба и 
с надпис „От Спортния клуб 
по борба „Айтос“ с уважение 
към кмета г-н Васил Едрев“. 
Това е символична купа, коя-
то ще остане при кмета в 
знак на благодарност и с по-
желанието за бъдеща подкре-
па“, заяви още президентът 
на СКБ „Айтос“.

Кметът благодари и спо-
дели с гостите си един от 
приоритетите на Община 
Айтос – да реновира старата 
спортна база и да изгражда 
нови спортни съоръжения. 
„При всяка среща със спорти-
стите на община Айтос, 
специалната ми благодарност 
е към родителите. Защото 
те са основната подкрепа – 
от тях се изисква енергия, 
време и средства, изисква се 

желание и съпричастност. 
Благодаря им“, каза още Едрев.

Що се отнася до финанси-
рането, Общината всяка 
година отделя субсидии за 
спортните клубове и се оп-
итва да помага с допълнител-
ни средства от резервите, 
там където е възможно. 
„Вижда се, че с общи усилия 
сме успели, щом днес можем 
да поздравим толкова много 
млади и успешни състезате-
ли по борба“, каза още градо-
началникът и благодари на 
всяко едно от момчетата, 
които дойдоха окичени със 
спечелените медали.

Вълнуваща реч на събити-
ето произнесе Ширкан, вече 
петокласник, медалист от 
последното държавно пър-
венство. „Нашите родители 
ни учат на едно – човек не 
трябва да забравя откъде е 
тръгнал. За мен първият 
човек, който ме запозна със 
спорта и ме накара да го оби-
чам, беше треньорът ми 
Ружди Ахмед. А за пример ще 
продължаваме да следваме 
батко Октай. И някой ден, 
се надяваме да постигнем 

неговите успехи“. Речта на 
Ширкан беше посрещната с 
много аплодисменти и поже-
лания от треньорите, роди-
телите и кмета. 

За второто отборно 
място и медалите от Шам-
пионата в Горна Оряховица 
специални поздрави получиха 
състезателите на Клуба 
Божидар Георгиев, Ибрахим 
Ибрям, Хасан Мустафа, Сте-
фан Николаев и Исак Антонов 
и техният треньор, младата 
надежда на българската сво-
бодна борба Октай Ружди.

Висока оценка за спортния 
си талант заслужиха състе-
зателите Мустафа Зюлфекер, 
Валентин Борисов, Мустафа 
Тахиров, Смаил Смаил, Тахир 
Тахиров, Михаил Урсаки, 
Мустафа Мустафа, Аксел 
Ерол, Александър Кандур, 
Емре Ерол, Илия Урсаки, Мер-
тол Адем, Ридван Тахиров, 
Енес Мустафа, Ибрям Рама-
дан (дано не сме пропуснали 
някое от успелите ни мом-
чета).

Какъв спорт е тренирал 
кметът и може ли баскетбо-
лист да излезе на тепиха за 

схватка срещу президента 
на клуба, кои състезатели ще 
пътуват за Балканиадата и 
как айтозлии заслужиха от-
борна титла на първенство-
то. Това бяха само част от 
темите, по които борците 
и кметът разговаряха по 
време на срещата. На нея 
присъстваха родители и 
помощник-треньори, които 
следват младите борци при 
всяко тяхно участие. Мюмюн 
Тахиров, който е и помощник-
треньор и родител, дойде с 
двамата си сина, медалисти 
от държавното първенство. 
Тук беше и бившият победи-
тел в народните борби – Ха-
сан, дядо на Хасан Мустафа 
от Зетьово, който присъст-
ва на всяко състезание и ис-
крено се вълнува от успехите 
на момчетата. Плътно до 
борците бе и Петър Борисов, 
баща на Валентин, една от 
надеждите на клуба. И Исак 
Симеонов е горд родител. 
Самият той тренирал борба 
две години, надява се синът 
му Исак – много перспективен 
състезател, да продължи 
спортната семейна традиция 

в годините напред.
18-годишният Мустафа 

Зулфекер пък изненада всички 
с желанието да почерпи. 
Стана ясно, че младежът, 
който години наред успешно 
се представя на тепиха, е 
приет в специалността 
„Дентална медицина“ във 
Варненския медицински уни-
верситет, и в бъдеще ще 
съчетава борбата със слож-
ната медицинска наука. След 
добрата новина за Мустафа, 
дойде още една – в мъжкия 
отбор на айтоския клуб се 
завръщат най-добрите ни 
борци Октай Ружди и Алиш 
Алиш, след като минаха през 
школата на ЦСКА и Бундесли-
гата.

Дълго и непринудено раз-
говаряха борците с кмета – и 
за успехите и за проблемите. 
Стана дума и за традицион-
ния национален турнир, 
който Общината и клубът 
всяка година готвят за Ди-
митровден. „Планираме 
турнирът 2023 да е с повече 
участници и повече награди“, 
коментира след общата 
снимка за спомен президентът 
на клуба Ружди Ахмед. „Сред-
ствата за спорт и спортни 
съоръжения, които Община-
та всяка година отделя от 
бюджета и по проекти, са за 
вас, за децата и младите хора. 
Затова спортувайте, тру-
дете се, за да се радвате на 
успехи“, изпрати кметът 
Васил Едрев момчетата и им 
пожела активна лятна вакан-
ция след Балканиадата и нов, 
още по-успешен състезателен 
сезон наесен.

НП

Айтоските борци при кмета  
в края на един изключително 

успешен спортен сезон
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Клубът благодари на градоначалника с шампионска купа 
и фланелка с българския трикольор 

Една от изненадите – фланелка с българския 
трикольор

Шоколади за шампионите               ФОТО: НП Треньорите – баща и син Ружди и Октай Ахмед, 
подариха на кмета Васил Едрев шампионска купа

В края на един 
успешен за ай-
тоската борба 
сезон
ФОТО: НП
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Иван Дочев е новият президент 
на Ротари клуб – Айтос

На 8 юли 2023 г., в хижа 
„Карандила“ над Сливен, 
Ротари клуб – Айнтос 

проведе традиционната це-
ремония по предаване на 
президенската огърлица и 
посрещане на новата рота-
рианска година.

Досегашният президент 
Павлин Павлов блаагодари на 
приятелите за съдействието 
и помощта, които е получил 
през годината. Представи 
реализираните проекти и 
тържествено предаде прези-
денската огърлица на новия 
президент на Ротари – Айтос 

Иван Дочев. Павлов получи 
благодарствен плакет и знач-
ката на паст-президента.

Новият президент благо-
дари за гласуваното доверие 
и представи направленията 
и приоритетите, по които 
ще работи клубът през след-
ващите месеци. 

Дочев получи значката на 
президента, която ще сияе 
на ревера му през новата 
ротарианска 2023/2024 година. 
Своята значка получи и се-
кретарят на клуба Тургай 
Хасан.

НП

Айтоските ротарианци посрещнаха новата ротарианска година на „Карандила“

Павлин Павлов (вляво) тържествено предаде президентската 
огърлица на новия президент на Ротари – Айтос Иван Дочев

Новият президент на Ротари – Айтос Иван Дочев
ФОТО: ИВАН ИВАНОВ

ПОКАНА
за публично обсъждане на изпълнението и 

приключването на общинския бюджет за 2022 г.

Уважаеми  граждани на община Айтос,
На основание чл. 44 ал.2 от ЗМСМА и в изпълнение на чл. 

140 ал. 4 от Закона за публичните финанси и Наредбата 
за условията и реда за съставяне на тригодишната 
бюджетна прогноза за местни дейности и за съставяне, 
приемане, изпълнение и отчитане на бюджета на община 
Айтос, Председателят на общински съвет Айтос,кани 
гражданите на община Айтос и всички заинтересовани 
лица на 24.07.2023 г., на публично обсъждане на годишния 
отчет за изпълнение на бюджета за 2022 г.

Публичното обсъждане ще се проведе в Заседателната 
зала на Общински съвет Айтос от 13.30 часа.

Материалите по годишния отчет на бюджета ще 
бъдат предоставени на разположение на местната 
общност в Центъра за Административно Обслужване.

Становищата по годишния отчет могат да се 
представят в деловодството на Общински съвет - 
Айтос, не по-късно от два дни преди провеждане на 
публичното обсъждане.

Красимир Енчев
Председател на Общински съвет Айтос
14.07.2023 г. 
гр. Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ АЙТОС
         ЕРЮГ   EVN група

ИНФОРМАЦИЯ ЗА ЛИПСА НА ЗАХРАНВАНЕ

Уважаеми клиенти,
Уведомяваме Ви, че поради планов ремонт на ТП „Детски ясли“, гр. 

Айтос, смущения в електрозахранването (без електрозахранване или 
кратковременни прекъсвания) ще има за живеещите в района на 14.07. 
2023 г., от 08.00-09.00 часа и от 16.00-17.00 часа.

Моля да ни извините за създаденото неудобство.
Информация можете да намерите на интернет страницата www.elyug.

bg, секция „Планирани изключвания“ или на денонощните телефони.
0700 1 0007 - за обща консултация или липса на захранване.

ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ 
КЪМ ГРАЖДАНИТЕ

Уважаеми граждани,
Не предоставяйте отпадъците си на лица (много често, с каруци или 

микробуси), които не притежават разрешително за транспортирането им. 
Доверявайки се на такива лица, Вие спомагате за създаването на нерегла-
ментирани сметища и замърсяване на околната среда.

Обръщаме се с апел към всички Вас - търсете услугите на фирми, които 
притежават разрешително за събиране и транспортиране на отпадъци.

Ако имате въпроси във връзка с транспортирането на отпадъци, 
звънете на тел. 0897 992 321, лице за контакти: Катя Иванова – Стар-
ши експерт, Дирекция ТСУРР, стая №6

Във връзка с изпълнение на проект № 
BG06RDNP001-19.610-0090 „Проект за изгот-
вяне на Стратегия за Водено от общностите 
местно развитие за програмен период 2023 – 
2027 г. за територията на Сдружение „Мест-
на инициативна група – Айтос“, финансиран 
чрез Административен договор № BG06RDNP001-
19.610-0090-C01/РД 50-121 за предоставяне на 
безвъзмездна финансова помощ по процедура 
№ BG06RDNP001-19.610 за подбор на проекти 
за подготвителни дейности по подмярка 19.1 
„Помощ за подготвителни дейности“ от 
мярка 19 „Водено от общностите местно 
развитие“ от Програма за развитие на сел-
ските райони 2014-2020 г., СНЦ „МЕСТНА 
ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС“ органи-
зира и проведе три еднодневни обучения на 
местни лидери и заинтересовани страни на 
тема „Възможности за територията на 
„Местна инициативна група – Айтос“ чрез 
многофондово финансиране на Стратегията 
за ВОМР за програмен период 2023-2027 г.“. 

Обученията се проведоха през първата 
седмица на месец юли на следните дати:

– 05.07.2023 г. в Посетителски център, 

находящ се в Етнографски комплекс „Генгер“, 
гр.Айтос, 

– 06.07.2023 г. в сградата на Младежки дом 
към Кметство с.Тополица;

– 06.07.2023 г. в сградата на Народно чита-
лище „Пробуда-1929 г.“, с. Мъглен,

Целта на обученията е да се запознаят 
местните лидери и всички заинтересовани 
страни с възможностите за многофондово 
финансиране по различните Оперативни 
програми и да се насърчат за активно участие 
и включване в процеса на планиране и подго-
товка на Стратегия за Водено от общности-
те местно развитие за територията на 
„Местна инициативна група – Айтос“.

По време на обученията подробно бяха 
представени програмите и фондовете от 
Европейските структурни и инвестиционни 
фондове, мерките и етапите на подготовка 
на Стратегията за ВОМР (СВОМР). Учас-
тниците в обученията бяха запознати с 
възможностите за включване на фондове от 
различните Европейски структурни и инвес-
тиционни фондове, програми, съответните 
мерки и възможностите за участие на мест-

ната общност. Дадени бяха практически 
насоки и успешни примери за разработване на 
проектни и бизнес идеи, както и примери за 
успешни проекти за стимулиране и включва-
не на заинтересованите страни в подготов-
ката на Стратегия за ВОМР.

Местните лидери и всички заинтересова-

ни страни бяха поканени да вземат активно 
участие в процеса на планиране и подготовка 
на СВОМР, в избора на програми и мерки.

Участниците в обученията взеха активно 
участие в дискусиите по разгледаните теми 
и получиха отговори на поставени от тях 
въпроси.

СНЦ „Местна инициативна група – Айтос“ проведе три 
обучения на местни лидери и заинтересовани страни

Обучение на 
лидери в село 
Мъглен

В село Тополица - практически насоки и 
успешни примери за разработване на 
проектни и бизнес идеи

Интерес към процеса на планиране и подготовка на 
СВОМР в Посетителски център „Генгер“ - гр. Айтос 

ФОТО: НП

На  тема: Възможности за територията на „МИГ – Айтос“ чрез многофондово финансиране на стратегията за ВОМР за програмен период  2023-2027 г.

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Настоящата публикация е осъществена с финансовата помощ на Европейски земеделски фонд за развитие на селските райони във връзка с Административен договор № BG06RDNP001-
19.610-0090-C01/РД 50-121 от 05.04.2023 г. за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ по процедура № BG06RDNP001-19.610 за подбор на проекти за подготвителни дейности по 

подмярка 19.1 „Помощ за подготвителни дейности“ от мярка 19 „Водено от общностите местно развитие“ от Програма за развитие на селските райони 2014-2020 г.
п.к. 8500 град Айтос, община Айтос, област Бургас, ул.”Васил Левски” № 2 • www.mig-aytos.com; моб.тел. +359 886 881 212 ; e-mail: mig_aytos@abv.bg



Въпреки че липсва дър-
жавен и съответно 
общински бюджет 

2023, от първия до послед-
ния ден на тази година, 
Общинска администрация 
– Айтос пише, кандидатства 
и печели допълнително 
финансиране по проекти и 
изпълнява амбициозна ка-
питалова програма 2023 за 
общо 5 901 831 лв. 1 566 200 
лв. от тях са от централ-
ната субсидия от републи-
канския бюджет, 1 077 732 
лв. – европейски средства 
и 2 805 779 лв. – преходен 
остатък от 2022 г. 

В разчетите за капита-
лови разходи през 2023 го-
дина доминират инфра-
структурните проекти. 
Ето и по-важните обекти 
в поименното разпределение 
на разходите за основен 
ремонт през т.г. Дългият 
списък с обекти в програ-
мата започва с вече при-
ключилия основен ремонт 
на читалище „Кирил и 
Методий“ в с. Пещерско и 
изградената нова детска 
градина в Айтос, с финан-
сиране по Програма на МОН. 
Още два образователни 
обекта са в челото на таз-
годишната капиталова 
програма – основен ремонт 
на спортната площадка в 
СУ „Никола Вапцаров“, гр. 
Айтос и основен ремонт 
на ОУ „Христо Ботев“, с. 
Мъглен.

Другата амбициозна ка-
питалова задача на общин-
ската администрация за 
2023 г. е изграждане на дом 
за стари хора на свободен 
терен до „МЦ І“ ЕООД-Ай-
тос. От 2022 г. продължава 
проектът за реконструкция 
на уличното осветление на 
ул. „Братя Миладинови“, 
„Софроний“, „Щерю Русев“, 
„Богориди“, „Вардар“, „Рай-
на Княгиня“, „Н. Рилски“, 
„Дядо Стойно“, „Д-р Павлов“, 
гр. Айтос. Важна част от 

програмата т.г. са основ-
ният ремонт на уличната 
настилка на ул. „Богориди“ 
в гр. Айтос и основните 
ремонти на улична и тро-
тоарна настилка на ул. 
„Вардар“, ул. „Щерю Русев“, 
ул. „Дядо Стойно“ (от 
кръстовище с ул. „Бр. Ми-
ладинови“ до кръстовище с 
ул. „Софроний“), ул. „Неофит 
Рилски“ (от кръстовище с 
ул. „Бр. Миладинови“ до 
кръстовище с ул. „Софро-
ний“), ул. „Ченгелиеви“ (от 
кръстовище „Бр. Милади-
нови“ до кръстовище с ул. 
„Софроний“) гр. Айтос.

Осезателно е присъст-
вието на населените места 
в програмата – основен 
ремонт на улична настил-
ка на улица в с. Карагеорги-
ево, основен ремонт на 
улична настилка на улици 
№1, №2, №3, и №4 в с. Мъглен, 
основен ремонт на улична-
та настилка на улица с. 
Пещерско, улица с. Малка 
Поляна, улица с. Поляново 
и текущи ремонти на ули-
ци във всички населени 
места на общината.

Продължава изпълнение-
то на големия проект за 
изграждане, реконструкция 
и рехабилитация на улици, 
паркинги в Емировския 
квартал. Записани в про-

грамата са и основните 
ремонти на уличната и 
тротоарната настилка са 
за ул. „Вардар“, ул. „Щерю 
Русев“, ул. „Дядо Стойно“ 
(от кръстовище с ул. „Бр. 
Миладинови“ до кръстови-
ще с ул. „Софроний“), ул. 
„Неофит Рилски“ (от 
кръстовище с ул. „Бр. Ми-
ладинови“ до кръстовище 
с ул. „Софроний“) и ул. 
„Ченгелиеви“ (от кръсто-
вище с ул. „Бр. Миладинови“ 
до кръстовище с ул. „Соф-
роний“) гр. Айтос, както и 
основният ремонт на 
уличната и тротоарна 
настилка на ул. „Райна 
Княгиня“ в гр. Айтос. 

Другата цел е изготвяне 
на технически проекти за 
основен ремонт на улици в 
гр. Айтос, както следват: 
ул. „Отец Паисий“ (от 
кръстовище с ул. „Паскал 
Янакиев“ до кръстовище с 
ул. „Христо Ботев“), ул. 
„Неофит Рилски“ (от о.т. 
436 до о.т. 565), ул. „Неофит 
Рилски“ (от о.т. 444 до о.т. 
461), ул. „Митко Палаузов“, 
ул. „Д-р Павлов“ (от о.т. 
562 до о.т. 438), ул. „Дядо 
Стойно“ (от о.т. 437 до 
о.т. 564), ул. „Ченгелиеви“ 
(от о.т. 432 до о.т. 541), ул. 
„Васил Априлов“, ул. „Хрис-
то Ботев“ (от кръстовище 

с ул. „Паскал Янакиев“ до 
кръстовище с ул. „Бр. Ми-
ладинови“, улица (от ул. 
„Ради Боруков“ до ул. „Чуд-
ните скали“ от о.т. 52 до 
о.т. 2053), ул. „Чудни скали“ 
(от о.т. 39 до о. т. 38).

С финансиране по проект 
тече реконструкцията на 
улиците „Арда“ и „Хр. Кър-
джилов“, готви се и проект 
за основен ремонт на паркинг 
между ул. „Неофит Рилски“ 
и детска градина, между ул. 
„Арда“ и ул. „Хр. Кърджилов“. 
Предвидени са средства за 
проект и благоустрояване 
на междублоково простран-
ство на кв. 154, на кв. 49 в 
гр. Айтос, проект за Дет-
ска площадка между кв. 5а, 
УПИ І, кв. 8а, УПИ VІІІ в гр. 
Айтос и изграждането на 
Детска площадка в УПИ ІІІ, 
кв. 3А и детска площадка в 
УПИ І, кв. 191 в гр. Айтос. 
Продължава изпълнението 
на проекта за рекултивация 
депото за отпадъци в Айтос.

През 2023 г. беше изпълнен 
проект за доставка и мон-
таж на автоматизирана 
напоителна система на 
градския стадион и закупу-
ване на оборудване – маши-
на за чертане на линии, 
изкуствена тревна настил-
ка, помпено оборудване. Пак 
през тази година по проект 

бяха инвестирани средства 
за благоустрояване и рено-
вация на спортната зала 
към стадиона. За първи път 
от поне три десетилетия 
се изпълнява общински 
проект за обзавеждане и 
оборудване за читалищата 
на територията на общи-
на Айтос. Предвидени са 
средства за проект и за 
основен ремонт на къща 
музей „Петър Станев“ в 
гр. Айтос, в която се поме-
щават Музейната сбирка 
и Художествения фонд на 
НЧ „Васил Левски 1869“ – 
Айтос. Отделени са средства 
и за изготвяне на техниче-
ски проект за реконструк-

ция, обновяване и разши-
ряване на Зоопарк – Айтос.

Капиталова програма 
2023 има грижа и за общин-
ските пътища. Готви се 
проект за общински път 
BGS2013/BGS2011, Айтос 
– Мъглен – Пещерско; BGS2007 
(I-6) Айтос- Малка Поляна, 
община Айтос. Отделят 
се средства за предпроект-
ни проучвания четирилен-
тов път Айтос – Бургас и 
за покупка на земя за ПСОВ.

Капиталовата програма 
на община Айтос за т.г. е 
отворен документ, и с 
приемането на Бюджет 
2023 ще бъде актуализи-
рана.

Дълъг списък с важни обекти в Капиталова  
програма 2023 на община Айтос
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С приемането на Бюджет 2023, Програмата ще бъде актуализирана

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед №3РД-
816/23.06.2023 на Командира на Сухопътните войски са обявени 393 (триста 
деветдесет и три) вакантни длъжности за приемане на военна служба на лица, 
завършили граждански средни или  висши училища в страната и в чужбина, 
в Сухопътните войски, както следва:

във в. ф. 28610 – София, 5 бр.; във в. ф. 54990 – Враца, 33 бр.;
във в. ф. 57250 – София, 5 бр в гарнизон Белене, 18 бр.;
в гарнизон Стара Загора, 20 бр.; в гарнизон Пловдив, 54 бр.;
в гарнизон Ямбол, 22 бр.; във в. ф. 42600 – Мусачево, 5 бр.;
във в. ф. 52740 – Хасково, 15 бр.; във в. ф. 22790 – Горна Оряховица, 5 бр.;
във в. ф. 38220 – Плевен, 35 бр.; във в. ф. 28330 – Смолян, 18 бр;
във в. ф. 34750 – Карлово, 50 бр.; във в. ф. 24620 – Свобода, 22 бр.;
във в. ф. 56040 – Благоевград, 26 бр.; във в. ф. 22790 – Горна Оряховица, 10 бр.
в гарнизон Асеновград, 23 бр.; във в. ф. 54060 – Шумен, 10 бр.;
във в. ф. 32420 – Русе, 2 бр.

Срок за подаване на документи – до 31.07.2023 г.
Повече информация за кандидатстването и подаването на документите 

можете да получите  в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, в сградата на Военно 
окръжие ІІ степен – Бургас на ул. „Цар Асен” № 4,  на тел. 0882552009 и в 
офисите за военен отчет в общините.  

ОБЯВА
Професионална гимназия по селско стопанство „Златна 

нива“ гр. Айтос, ул. „Славянска“ №50, продава пшеница за 
фураж реколта 2023 година.

Телефон за справки: 0888 206 682 - счетоводство

СЪОБЩЕНИЕ
Във връзка с установени огнища на заболяването Афри-

канска чума по свинете при диви и домашни свине в съсед-
ните ни държави (Румъния, Сърбия, Северна Македония и 
Гърция) Община Айтос напомня на стопаните, че отглеж-
дането на свине трябва да извършва при спазване на специ-
алните ветеринарномедицински и зоохигиенни изисквания, 
включително и мерките за биосигурност по смисъла на 
Наредба №44 от 20.04.2006г. за ветеринарномедицинските 
изисквания към животновъдните обекти.

При съмнение за симптоми на Африканска чума по сви-
нете докладвайте навреме на вашия ветеринарен лекар.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Започна основният ремонт на училището в село Мъглен
ФОТО: НП

Къща музей „Петър Станев“ е в списъка за основни ремонти 
ФОТО: НП

Продължава 
цялостното 
обновяване на 
Емировския 
квартал в гр. 
Айтос
ФОТО: НП

Айтос с поклон за 186 години от 
рождението на Васил Левски

Община Айтос, Общински комитет 
„Васил Левски“ – Айтос

канят айтозлии да почетат с цвете и поклон 186-
та годишнина от рождението на Васил Левски, пред 
паметната плоча на апостола в храм „Св. Димитър“, 
на 18 юли, от 11.00 часа.

„АЙТОС-АВТОТРАНСПОРТ“ ЕООД – 
ГРАД АЙТОС

Търси да назначи двама шофьори 
за Автогара – Айтос.

Повече информация на тел. 0879 29 77 22
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Как се справят с юлските жеги обитателите на зоологическата градина в Айтос

През лятото животните в зоопарка 
хапват храна, естествена за вида им
В един от най-горещите 

дни на  юли решаваме да 
разберем как се справят с 

жегите животните в Зоопарк 
– Айтос, и разбира се – тези, 
които се грижат за тях. Ока-
за се, че високите температу-
ри не са проблем нито на жи-
вотните, нито за екипа на 
управителя Росица Златева. 
„Зоопаркът е създаден един-
ствено за благосъстоянието 
на животните и птиците. 
Ние като екип сме длъжни да 
им осигурим среда, най-близка 
до естествената. Такава е 
целта ни през лятото и през 
всички сезони на годината“, 
казва Златева. Тя има доста-
тъчно опит и твърди, че 
юлските температури са 
нормални за животните, кои-
то се отглеждат в айтоския 
зоопарк. Освен това, за всички 
животни има вътрешни по-
мещения, и когато е необходи-
мо, се оттеглят в тях на 
спокойствие и на сянка. 

Нещо повече – айтоският 
зоопарк е в гората, сенчест и 
прохладен е дори при 40-граду-
сови жеги. Във всяка от клет-
ките има течаща вода, а там 
където е необходимо – и водни 
басейни. 

В клетките на мечките 
Елена и Мия басейните са два 
– с течаща вода. През юли 
мецаните отделят немалко 
време да се разхлаждат. И въ-
преки че Елена май е на пре-
клонна възраст, и двете са в 
чудесна форма. Всъщност, 
възрастта на Елена трудно 
може да бъде определена. „През 

2005 г. тя дойде вече в зряла 
възраст от резервата „Кор-
мисош“ край Лъки, без да се знае 
на колко точно години е. А в 
Зоопарк – Айтос е от близо 20 
години“, казва управителката. 
Ние пък я питаме дали през 
лятото сервират на двете 
мечки сладолед или други зам-
разени храни. „Според мен, не 
е нужно на животните да се 
дава храна, която не е естест-
вена за вида им. Да, прави се на 
някои места, но мисля, че е с 
цел реклама“, категорична е 
Златева.

Що се отнася до менюто в 
зоопарка през лятото – разли-
ката е в преобладаващото 
количество плодове и зеленчу-
ци. „Плодове, зеленчуци, и 
достатъчно вода – това е 
по-специалната грижа през 
летните месеци. В менюто на 
понитата и на всички прежив-
ни животни комбинираният 
фураж е сведен до минимум – 

консумират предимно сено, 
плодове и зеленчуци. И тук 
искам да благодаря на екипа на 
„Т-маркет“ – Айтос, който 
ни предоставя бракувани пло-
дове и зеленчуци за животни-
те“, уточнява още Златева.

Питаме я и за новопоста-
вената, малко неугледна мрежа 
между първата и втората 
ограда пред клетката на май-

муните. „Поставихме я, за да 
не се хранят и дразнят жи-
вотните. Особено чувстви-
телни са двойката котешки 
лемури. Ако изядат и един 
бонбон, могат да вдигнат 
захарта. Консумацията на 
храни с високо съдържание на 
въглехидрати ще доведе до 
рязко повишаване на кръвната 
им захар и изпадане в хипогли-

кемичен шок. Затова поста-
вихме мрежата. Наистина, не 
е много угледна, но това е 
временно решение, докато 
бъдат готови новите ограж-
дения от поликарбон“, обяс-
нява Росица Златева. Лемури-
те са мъжки и женски и тя 
много се надява двойката да 
зарадва айтозлии с потомство. 
Затова и грижата за тях е и 

малко по-специална.
И двете нанду – мъжко и 

женско, се радват на внимание 
и прекарват лятото спокой-
но в сенчестото си огражде-
ние. Те определено са двойка, 
която демонстрира интим-
ност. „Играят си брачния 
танц, мъжкият издава харак-
терния „тръбен“ звук. На-
правил е и брачното гнездо, 
но в него все още няма нито 
едно яйце“, ядосва се управи-
телката. Сега е време за 
нанду поколение, а причната 
за липсата на яйца през това 
лято остава неясна – дали 
проблемът е физиологичен, 
или големият брой посети-
тели притеснява двойката?!

А посетителите са наис-
тина много. Около 100 хил. 
са били през миналата година. 
И през юли зоопаркът е пълен 
– родители с деца, групи 
ученици, айтозлии и гости 
от цялата страна. Таксата 
е символична, една от най-
ниските в страната. „Но 
това не означава, че посети-
телите не трябва да спазват 
правилата, валидни за всички 
зоопркове. Има табели, кои-
то указват какво да е пове-
дението на всеки пред клет-
ките“, напомня Златева. И е 
категорична, че зоопаркът 
функционира първо заради 
необходимите грижи и с цел 
осигуряване на най-добрите 
условия за обитателите му, 
и едва след това има мисията 
да образова и да развлича 
посетителите. 

НП

Двойката нанду 
играе брачния си 
танц
ФОТО: НП

От двойката котешки лемури се очаква поко-
ление

В клетката на мечките Мандаринките са на сянка в басейна

За десета поредна годи-
на учениците на СУ „Хрис-
то Ботев“ – Айтос мерят 
сили и доказват своите 
възможности в междуна-
родното състезание „Ма-
тематика без граници“. 
Тази година на финала в гр. 
Несебър Ботевци участва-
ха както в индивидуалната, 
така и в отборната над-
превара.

С усилена подготовка и 
желание да победят, сърца-
тите ботевчета се състе-
заваха и донесоха много 
радост и гордост на учи-
лищната общност.

В индивидуалното учас-
тие - Първо място заслужи 
Константин Радославов 
Пеев - І клас - Златен медал 
и Носител на купа за по-
стигнати високи резулта-
ти. Третото място е за 

Карина Тодорова Павлова 
- І клас - бронзов медал. При 
третокласниците, на Тре-
то място се нареди Кон-
стантин Петров Сотиров 
- бронзов медал

И отборното участие 

на младите математици 
беше успешно - Трето 
място за ІІІ клас - брознози 
медали за Христо Божида-
ров Дикиджиев, Кристина 
Владимирова Кушева, Никол 
Недялкова Куцарова.

Достойно се представи-
ха и останалите участни-
ци в математическата 
надпревара - 

Лара Емрах Елмас - ІІ клас 
и първокласниците Аляра 
Метин Бейсимова, Ата 
Ахмед Мустафа, Елиф 
Халибрям Ахмед

Поздравления за труда 
и успехите!

Весело лято!
НП

На финала: Медали за ботевци  
от „Математика без граници“ 

Айтозлийката Елена Фи-
липова събра ценители на 
поезията в Заседателната 
зала на Общината, за да спо-
дели втората си стихосбир-
ка „Говори ми, моряко“. Екс-
позето за представянето на 
младата поетеса беше на 
журналиста и писател Максим 
Момчилов, гл. редактор на в. 
„Слънчев бряг“, Несебър.

В залата имаше почита-
тели на творчеството на 
Елена от Айтос, Бургас и 
Несебър. Авторката прочете 
свои стихове, които извика-
ха отзиви за таланта ѝ, 
споделени от Милена Курто-
ва-Радева, Ани Апостолова, 
приятели и ценители. Твор-
бите ѝ предизвикаха много и 
различни емоции у всеки от 
присъстващите. А за да до-
биете сами представа за 
нейното „перо“, непременно 
трябва да чуете авторските 
изпълнения на айтозлийката. 
Аудиторията подкрепи мла-
дото дарование с много апло-
дисменти. Десетки бяха ча-
кащите за автографи фенове.

Елена е родена през 1990 г. 
Завършила е висшето си об-
разование през 2013 г. – изу-
чавала финанси в БСУ. Сега 
работи в МБАЛ „Сърце и 
Мозък“, гр. Бургас. Младата 
финансистка е известна с 
поетическите си пристрас-
тия. В новата ѝ книга не 
всяка мисъл е казана в рими, 
но всяка е написана с чувства. 

НП

Младата Елена Филипова представи 
втората си поетична книга 

„Обичам тази книжка!“, при-
знава младата поетеса

ФОТО: М. МОМЧИЛОВ, Е. ФИЛИПОВА

Математици-
те на „Ботев“ 

се представяха 
успешно през 

цялата учебна 
година

ФОТО: СУ „ХРИСТО 
БОТЕВ“ - АЙТОС

Един успешен финал След сложните задачи - заслужен отдих
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Професията „Парамедик“ 
не е регулирана в България

Ива Пехливанска, председател на Съюза на парамедиците в България:

-жо Пехливанска, преди около 
месец в Бургас се събраха пара-
медици от цялата страна и 
учредиха своя организация. 
Какви са основните цели на 
Съюза на парамедиците?

– Основните цели на нашето 
сдружение са да представлява 
своите членове, като изразява и 
защитава правата, интересите, 
гражданската и професионална-
та им позиция по отношение на 
законодателство, труд, обра-
зование, квалификация и специа-
лизация, жизнено равнище и 
социално осигуряване. На второ 
място е проучване и прилагане 
постиженията на съвременната 
наука в областта на първа доле-
карска помощ и спешна помощ, 
съобразно европейските и све-
товни изисквания. Ние сътруд-
ничим за повишаване нивото на 
квалификация на съсловието чрез 
продължаващо обучение, при 
условия и по ред, определени в 
договори с висшите медицински 
училища и с базите за следди-
пломно обучение. И не на послед-
но място, Съюзът контролира 
спазването на етичните норми 
и правилата за добра медицинска 
практика.

– Какви са първите въпроси, 
с които се зае организацията?

– Първият и основен въпрос 
беше изграждането на профе-
сионалния и социалния статут 
на парамедиците и тяхното 
пълноценно реализиране в сфе-
рата на спешна медицинска помощ. 
Професията „Парамедик“ не е 
регулирана в България, въпреки 
че вече повече от седем години 
специалистите работят както 
в структурата на центровете 
за спешна медицинска помощ, 
така и в спешните отделения 
на лечебните заведения, но на 
длъжности, които са много далеч 
от естеството на работа и 
нивото на квалификация на па-
рамедиците. Това отказва 
много от младите специалисти 
да работят при такива условия 
и ги принуждава или да емигрират, 
или да изоставят тази така 
достойна и хуманна професия, 
призната в цял свят.

От ключово значение беше да 
осъществим контакт с инсти-
туциите, отговорни за регули-
рането на професията и създа-
ването на нормативни актове, 
регламентиращи цялостния 
процес, стартирайки от обуче-
нието, практиката и професио-
налната реализация. Истината 
е, че се наложи да започнем от 
нулата, защото нямаме нито 
един нормативен акт адекват-
но кореспондиращ с професия 
„Парамедик“, въпреки че в Бъл-
гария над 15 колежа обучават 
тези специалисти от 2014 г.

Следващата стъпка беше 
изграждането на сътрудничест-
во с други граждански, съсловни 
и синдикални организации у нас 
и в чужбина. Това е изключител-
но важна стъпка, която според 
мен е необходимо да се прилага 
във всяка сфера, особено в здра-
веопазването, защото истина-
та е, че липсва градивен диалог 
между всички участници, а 
именно държавни и образовател-
ни институции, работодател-
ски организации и пациентски 
организации. Изграждането на 

мени, тъй като прагът на тър-
пимост и състоянието на 
спешната помощ у нас са пре-
минали всякакви граници на 
нормалното.

– Легитимирана ли е доста-
тъчно добре вече тази професия 
в обществото? Как стои в 
правния мир и в медицинската 
йерархия тя?

– Когато специалистът, 
отзовал се на спешно състояние, 
си свърши работата добре, няма 
никакво значение за пациента 
дали той е лекар, или парамедик. 
От гледна точка на пациента е 
важно, че му е помогнато адек-
ватно. Истината е, че никой не 
е отказал да бъде прегледан или 
да му бъде направена манипула-
ция от мен, защото съм пара-
медик. 

Парамедикът с най-високата, 
четвърта степен на квалифи-
кация е обучен да работи самос-
тоятелно или да асистира на 
лекар в реанимационен екип. 
Разбира се, в случай че пристига 
на адрес, който се оказва по-
сложен от подадения сигнал, той 
има пряка връзка с Районната 
координационна централа, къ-
дето може да се консултира с 
дежурен лекар или да повика 
по-квалифициран екип. Всичко е 
въпрос на умение да преценяваш 
прецизно състоянието на паци-
ента и да знаеш точно докъде 
се простират възможностите 
ти да окажеш адекватно помощ, 
за което ние се обучаваме 2 го-
дини.

– У нас е публична тайна, че 
липсват медицински кадри на 
всяко ниво. Намират ли добра 
реализация хората с диплом за 
парамедици? Имат ли възмож-
ност за кариерно израстване?

– Именно поради кадровия 
дефицит парамедиците се оказ-
ват изключително полезен ресурс 
и в отделенията на лечебните 
заведения, които не извършват 
спешна медицинска помощ. Те 
се назначават на всевъзможни 
длъжности, което не е редно, а 
от друга страна, измества ос-
новната функция на парамеди-
ците и води до тяхната деква-
лификация с времето. 

За момента, за съжаление, 
нямат такова развитие, с из-
ключение на възможността да 
запишат друга медицинска 
специалност. Смятам, че с вре-
мето ще се създадат правила и 
възможности за продължаващо 
обучение, защото това е изклю-
чително важно. Познавам мно-

го колеги, които въпреки ситу-
ацията, преминават редица 
допълнителни курсове за усъ-
вършенстване в Сърбия и други 
съседни държави.

– Какво може и какво не може 
да прави един парамедик? Опи-
шете в общи линии какви са 
задълженията и правата на 
тези хора.

– Тези специалисти са обуче-
ни за бърза, хладнокръвна и 
адекватна реакция при спешни 
състояния на пациенти и по-
страдали. Тя включва първона-
чален оглед, снемане на обща 
анамнеза, диференциране на 
отделните спешни състояния, 
стабилизиране и транспорти-
ране на пациента до съответ-
ните лечебни заведения със 
спешни звена. Тези специалисти 
са изключително полезни в пър-
ва долекарска помощ при спешни 
състояния.

Основната задача на параме-
дика е оказване на незабавна 
помощ при внезапно възникнала 
промяна в здравословното със-
тояние на възрастни и деца, 
предотвратяване на смърт, 
тежки или необратими морфо-
логични и функционални увреж-
дания на жизнено важни органи 
и системи, както и усложнения 
при родилки, застрашаващи 
здравето и живота на майката 
и плода, хронично болни хора и 
др.

В пълен обем са обучени по 
протокол да извършват всички 
медицински манипулации като 
поставяне на венозен път, ин-
жекции, употреба на животос-
пасяващи медикаменти, спиране 
на кръвотечения от различен 
произход, имобилизации при 
травми, екстракции при път-
нотранспортни произшествия, 
ресусцитация (сърдечен масаж 
и обдишване), пневмоторакс и 
т.н.

– Може ли парамедик с бъл-
гарска диплома да работи в ЕС 
или в трети страни?

– Дипломите, придобити у 
нас със съответните хорариуми, 
се признават почти в цял свят. 
Там, където не се признават 
напълно, се изисква специалисти-
те да преминат няколкодневно 
допълнително обучение, завърш-
ващо с теоретичен и практи-
чески изпит, предимно по до-
болнично поддържане на живота 
при травми, който е задължи-
телен за всички медицински 
специалисти, не само за параме-
дици.

 Ива Пехливанска е юрист с опит в областта на 
международното право, правата на човека, медицин-
ското право и здравния мениджмънт. 
 Работила е като експерт във Външно министер-
ство и в Посолството на България в Лондон. 
 През 2003 г. основава компания за повишаване на 
професионалната квалификация, следдипломна 
специализация, легализация и признаване на дипломи за 
завършено висше образованиe на български медицински 
специалисти на територията на Великобритания. 
 Председател е на Съюза на парамедиците в България, 
с амбицията професията на парамедика да намери 
своето достойно място в системата на здравните 
специалисти у нас.

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

ИВА  
ПЕХЛИВАНСКА
ФОТО:  ЛИЧЕН АРХИВ

Г

групи за сътрудничество зна-
чително би улеснило процесите 
на реформа и подобряване ка-
чеството в сферата на здраве-
опазване на всички нива. 

В момента сме на етап осъ-
ществяване на международни 
контакти с образователни и 
съсловни организации на параме-
диците на международно ниво. 
Вече получаваме огромна подкре-
па и от тях. Предстоят ни 
срещи с колеги от Гърция и 
Германия.

Третата основна задача пред 
нас бе реализирането на проекти 
за промоция и профилактика на 
здравето и създаването на ново 
обществено и индивидуално 
отношение към здравето като 
право и отговорност на всеки 
човек. Много бихме искали да 
създадем доброволна програма в 
цялата страна за обучение на 
населението по оказване на пър-
ва помощ, разпознаване на ос-
новните спешни състояния и 
профилактика при социално 
значими хронични заболявания.

– Доколкото знам, Вие сте 

юрист – какво Ви накара да се 
обърнете към професията на 
парамедика?

– Това е изключително хуман-
на и значима професия, която в 
рамките на 2 – 3 години дава 
безценни знания и умения за 
спасяване на човешки живот. В 
нашите редици има представи-
тели на почти всички професии, 
които просто искат при нужда 
да могат да помогнат на постра-
дали. 

Лично при мен интересът 
към професията се зароди по 
време на пандемията, когато 
влязох като доброволец в ковид 
отделение. Там се запознах с 
двама парамедици, които също 
бяха доброволци. Направи ми 
впечатление, че те извършваха 
дейности и манипулации с леко-
та и умения, присъщи на меди-
цински специалисти. Обгрижва-
ха  пациентите с  такава 
отдаденост и емпатия, че в 
този сектор самите болни бяха 
в много по-добро физическо и 
психическо състояние и се въз-
становяваха по-бързо. От тях 
научих и за самото обучение и 
практическа подготовка. Така 
реших и аз да запиша курс за 
обучение по професията „Пара-
медик“ и при нужда да имам 
знанията и уменията за бърза и 
адекватна реакция при оказва-
нето на първа помощ.

Разбира се, скоро след стар-
тиране на обучението се влюбих 
в професията, която ти дава 
изключително полезни, дори в 
ежедневието, умения да спасяваш 
човешки живот. Срещнах също 
като мен отдадени да помагат 
на пациентите колеги и препо-
даватели, които не пестяха 
време и усилия да ни покажат 
точно как трябва да работи 

спешната медицинска помощ у 
нас. 

Впоследствие, като юрист 
се заех да прочета как е регла-
ментирана професията „Пара-
медик“ и за мое най-голямо 
учудване открих огромни праз-
ноти в нормативната уредба, 
да не кажа тотална липса на 
такава.  

– От 5 – 6 години професията 
на парамедика се налага като 
модерна, необходима и перспек-
тивна, нали не греша? Защо чак 
сега се прави професионална 
организация?

– Не знам доколко е модерна. 
В Европа парамедиците са в 
центъра на системата за спеш-
на помощ вече над 20 години. И 
в тези държави е доказано, че 
смъртността при спешни със-
тояние е намаляла с над 70%. А 
относно перспективите за 
професионално развитие, както 
вече казах, без регулация на про-
фесията у нас няма как да имаме 
нито адекватна реализация, 
нито мотивация повече млади 
хора да учат за парамедик, нито 
продължаващо обучение и над-
граждане на знанията и умени-
ята, както е по цял свят. Исти-
ната е, че през последните 
няколко години се заговори за 
използване на парамедиците в 
нашето здравеопазване, и то на 
институционално ниво предим-
но поради тежките кадрови 
дефицити в системата. Много 
от колегите споделят, че имен-
но от няколко години са имали 
идеи за учредяване на съсловна 
организация, но това изисква 
немалко средства и усилия. Аз 
лично смятам, че точно сега е 
моментът за учредяването на 
Съюза, защото и държава, и 
обществото са готови за про-

„
В Европа 
парамедиците 
са в центъра на 
системата за 
спешна помощ 
вече над  
20 години



Балканската война и Бур

СТЕФАН АПОСТОЛОВ

На 29 февруари 1912 г. 
цар Фердинанд чрез пра-
вителството на Иван 
Евстатиев Гешов сключва 
таен договор между Цар-
ство България и Кралство 
Сърбия, към който има 
таен анекс. В анекса двете 
държави се споразумяват 
за сферата на влияние в 
западните вилаети на Ев-
ропейска Турция, или казано 
направо: споразумяват се за 
подялбата на географската 
област Македония.

Това, както се разбира, 
е вторият грях на оте-
чеството ни към клета 
Македония. 

България признава за сръбски 
всички земи на север и запад 
от Шар планина, както и 
да поддържа исканията на 
Сърбия за излаз на Адриа-
тическо море през Албания. 
А земите на изток и на юг 
от Крива паланка – Охрид 
се дават на България и една 
малка част между сръбската 
и българската безспорна зона 
е обявена за спорна зона под 
руски арбитраж. Спорната 
зона се решава на кого да бъде 
след войната, от руския цар 
Николай II, в зависимост от 
заслугите на страните. Освен 
това в тайния анекс има 
точка за помощ със сръбска 
войска от 100 000 щика при 
нападението на Одрин и от 
българска войска от 100 000 
щика при превземането на 
македонските вилаети. Ос-
новна роля при преговорите 
и подписването на договора 
играе специално пристигна-
лият от Рим пълномощен 
министър (българския по-
сланик) Димитър Ризов, а 
пълномощният министър 
в Белград Андрей Тошев е 
отстранен. Придобивайки 
допълнително самочувст-
вие след подписването на 
съюзния договор, Димитър 
Ризов (да припомним, че 
Ризов е един от убийците 
на Ст. Стамболов) призовава 
министър-председателя към 
незабавни съвместни дейст-
вия със Сърбия и Черна гора 
срещу Османската империя. 
Инициативите му към пра-
вителството носят съвсем 
конкретен, а понякога и леко 
ексцентричен характер. Верен 
на своя стил, пълномощният 
министър в Рим директно 
предлага още на този етап да 
се подкупи „с някой милион 
лева“ висш турски офицер 
от командването на Од-
ринската крепост – посочва 
историкът д-р Слави Славов 
в книгата „ВМОРО...“, 2018, 
за което е посочен архивен 
документ. 

Действително Сърбия 
изпраща няколко дивизии 
от 40  000 войници при 
превземането на Одрин от 
българската армия, без да е 
чак толкова необходимо. Но 
България не изпраща нито 
един войник, в помощ на 
Сърбия и това надделява 

при решението за спорната 
зона и за земята на цяла 
Македония.

Сключен е съюз между 
България и Гърция, но в 
договора не става дума за 
точна подялба на терито-
рии, а ябълката на раздора, 
разбира се, е Солун. 

Без да подозира същест-
вуването на тези тайни 
договори, Тодор Александров 
продължава магарешките си 
атентати (между впро-
чем, различни източници 
посочват, че той има над 
десет псевдонима и прякори: 
Богдан Илиев, Б. Илиева, Б. 
М. Хр. Богдан(ка), Божи-
дар, Божил Наков, Невена, 
Недокръстен, Старио, Дас-
кала, Караман Тодор, Миле 
Христов, Недьо Кръстев, 
един от прякорите му е 
Магарешкия атентатор).  
За потвърждения на тези 
думи се посочва следното:

На 19 юли 1912 г. на чар-
шията в Кочани спира едно 
магаре, натоварено с дисаги, 
и изведнъж избухва адска ма-
шина. Четвъртък е, пазарен 
ден, и в девет сутринта, 
когато става експлозията, 
е пълно с хора. Убити са 24 
души, повечето българи. Сред 
жертвите има само четирима 
турци и двама евреи.

Скоро след това войска и 
башибозук плъзват из града 
и започват масови насилия 
над християнското население, 
което е изключително бъл-
гарско. Целта е не издирване 
на атентаторите, а кръвно 
отмъщение. Труповете, 
включително на жени и 
деца, са събирани в двора на 
българската църква в града. 
Изстъпленията продължават 
седем часа.  

На 13 август 1912 г. в 
Чамкория (дн. Боровец) е 
свикан таен коронен съвет 
от цар Фердинанд, на който 
присъстват само премиерът 
Иван Евстатиев Гешов, 
военният министър генерал 
Никифор Никифоров и пред-
седателят на Народното 
събрание д-р Стоян Данев. 
Тогава е взето важното 
решението за война срещу 
Османската империя.

На 5 октомври 1912 г. в 

Стара Загора в храма „Света 
Богородица“ цар Фердинанд 
в присъствието на неговия 
помощник, главнокомандващ 
генерал Михаил Савов и 
началник-щаба на армията 
генерал Иван Фичев обявява 
Балканската война срещу 
Турция.

На 7 октомври българ-
ските войски превземат 
Малко Търново;

На 9 октомври достигат 
до Лозенград;

На 11 октомври превзе-
мат Мустафа паша (дн. 
Свиленград) и обграждат 
Одрин;

На 13 октомври превзе-
мат Лозенград (германският 
император Вилхелм II въз-
кликва: „Константинопол 
е застрашен! Може би ще 
доживеем да видим Фердинанд 
I император на Византия?“);

В Бургас се сформират 
доброволчески отряди

С обявяването на мо-
билизацията в Бургас се 
сформират доброволчески 
отряди от Михаил Гер-

джиков – ръководител на 
VII Одрински революционен 
окръг от Преображенското 
въстание, и подпор. Димо 
Ив. Аянов. Прокудените 
тракийски синове, които 
не могат да постъпят в 
редовете на армията (пора-
ди това, че не са български 
граждани), бързат да се 
запишат в отрядите. За 
няколко дни отрядите се 
попълват с по 130 – 150 
момчета, като големият 
брой е от Странджанско и 
Източна Тракия. Тяхната 
основна задача е премахване 
на неприятелските части 
по границата и да бъдат в 
помощ на Трета армия по 
брега на Черно море през 
Ахтопол, Инеада, та чак 
до Мидия от евентуален 
морски десант. Това, което 
те правят по познатите 
места и по времето на 
Преображенското въстание. 
В Ахтопол Герджиков обра-
зува общинска управа. Край 
Резово с хитрост прогон-
ват 5 турски гемии и те я 
удрят на бяг към Цариград. 
В Инеада изпраща взвод 

да прекъсне телефонните 
връзки към Малък Самоков 
(дн. Демиркьой, Турция) и 
Мидия (дн. Къйъкьой). Край 
Малък Самоков в посока 
откъм с. Серген идва турска 
войска от 25 кавалеристи 
и един офицер, и те от-
криват огън срещу тях. 
Същата вечер отрядът се 
оттегля към с. Велика (дн. 
с. Балабан – родното място 
на войводата Г. Кондолов), 
където имат сражение с 
друг турски аскер и така 
районът е изчистен. С тези 
си действия те помагат за 
голямата победа на генерал 
Радко Димитриев, който 
сразява живата сила на 
Турция, извън обсадения 
голям гарнизон Одрин, по 
фронта Бунархисар (дн. 
Панархисар) – Люлебургаз.

На другия ден отрядът 
на М. Герджиков потегля 
към Цариградската равнина, 
към с. Деркос, със задача 
да разруши резервоара за 
водоснабдяване на Цариград. 

В Цариградската равнина 
тогава има 22 български 
села, до 1913 година. Деркос 
и деркоските села днес се 
намират в района на новото 
летище Истанбул (IST) на 
брега на Черно море. В Дер-
кос се е намирала голямата 
мандра за производство на 
масло за двореца Топкапъ.

На 12 януари 1913 г. 
отрядите са изтеглени в 
Лозенград и получават нови 
задачи от ген. Георги Вазов, 
където той е генерал-гу-
бернатор на Тракийското 
военно губернаторство 
от 9 ноември 1912 г. до 13 
март 1913 г. Някои части са 
разформировани и по-късно 
пак мобилизирани.

На 13 март 1913 г.  
(26 март н. ст. – Ден 

на Тракия) е превзета 
непревземаемата 

Одринска крепост 

и тогава Тракийското 
военно губернаторство е 
преместено от Лозенград в 
Одрин. Генерал-губернатор 
е ген. Георги Вазов, а дипло-
матически представител 
със специално поръчение 
(charger d`affair – шарже 
д`афер) е юристът-поли-
глот Стоян Шивачев, лично 
назначен от цар Фердинанд 
– „Възрожденецът Стоян 
Шивачев“, 2020.

 
На 20 октомври 

превземат 
Люлебургаз

На 25 октомври българската 
войска почти едновременно, 
заедно с гърците влизат в 
Солун – градът е превзет 
без бой, но командващият 
гарнизона Тахсин паша, под 
внушението и натиска 
на австрийския консул, се 
предава с 25-хилядната си 
армия на гърците, което 
предопределя съдбата на града 
за следващото столетие.

Тук в помощ на Четвърта 

българска армия е четата на 
войводата Яне Сандански, 
заедно с всички македон-
ските революционери от 
Серския революционен окръг. 
За безрезервното участие 
в помощ на армията и за-
слугите му в Балканската 
война Народното събрание го 
амнистира по убийството 
през 1907 година на Борис 
Сарафов и Иван Гарванов.

На 28 октомври 1912 г. 
българската армия достига 
до Чаталджа – само на 40 км 
от мегаполиса Константи-
нопол, мечтата на всички 
владетели от времето на 
Тервел, Крум и Симеон, та 
чак до Фердинанд.

Само за 22 дни от обявява-
нето на войната българската 
армия е почти на Босфора 
и на брега на Егейско море... 

След този бърз и неочакван 
напредък на българската армия, 
султан Мехмед V бяга от 
Константинопол (от 1930 
година Константинопол е 
преименуван на Истанбул) 
и се крие в Бурса.

Главният и основен театър 
на военните действия на 
Балканската война се развива 
в Източна Тракия, срещу 
българската граница. Тук са 
съсредоточени основните 
сили на българската армия 
(Първа, Втора и Трета 
скрита/резервна армия), 
както и на турската армия.

Турската армия пада на 
колене. На 29 октомври 
великият везир Кямил 
паша отправя послание до 
Фердинанд: В желанието 
да прекратят ужасите на 
войната предлага царят да 
посредничи в преговори със 
съюзниците и да се подпише 
примирие и предварителни 
условия.

На 3 декември 1912 г.  
в един железопътен 

вагон близо до 
Чаталджа е подписано 

примирието

Турция губи почти 
всичките си европейски 
територии. Министър-
председателят Иван Ев-
статиев Гешов скача от 
радост: Великият везир 
Кямил паша предлага цялата 
завоювана земя на Източна 
(Одринска) Тракия и цялата 
Западна Тракия и Егейска 
Македония с изключение 
само на „спорната зона“ 
в Македония да бъде за 
България. Всички земи на 
запад от линията Мидия 
– Енос са за България, но 
Фердинанд не мисли така! 

Неговата цел е Констан-
тинопол, а не Македония 
(областта Македония ще 
си падне по естествен на-
чин след като се завладее 
имперският град, а има и 
договор и със Сърбия, и с 
Гърция). Той иска да става 
велик император, България 
е малка страна за него вече. 
Показателно за случая е 
това, че той още през 1908 
година си поръчва златна 

Героизъм. Главният и основен театър на военните действия се развива в Източна Тракия

12 ИСТОРИЯ 14 – 20 ЮЛИ 2023 I 

Фердинанд заявява: „Искаме всичко или нищо“

Страшната атака на нож от българите при Лозенград на 9 и 10 октомври 1912 г.
ФОТО: BULGARIANHISTORY.COM



гаският край – 110 години
13ИСТОРИЯ I 14 – 20 ЮЛИ 2023

имперска корона в Германия, 
за да я сложи, щом превземе 
Константинопол.

И най-гордо заявява: Мира 
ще диктуваме в Цариград 
(Константинопол)!

Тогава той е предупре-
ден от императорите на 
Русия, Англия и Франция, 
че проливите не са за него!

Турският бронепалубен 
крайцер „Хамидие“ е разбит 
от торпедоносеца „Дръзки“, 
командван от мичман I ранг 
Георги Купов.    

Одрин с непревземаемата 
крепост (по германски про-
ект) е превзет на 13 март!

На 17 май 1913 г., в 4 часа 
и 15 минути след обяд, се 
сключва мирният договор 
в Лондон.

С това Балканската война 
приключва! 

След Балканската война 
месец преди започване на 
Междусъюзническата война 
Цариград предава на Бълга-
рия всички земи на запад 
от линията Мидия – Енос 
(от Черно море – до Егейско 
море)! България има излаз и на 
Черно море, и на Бяло море, 
както и 1/3 от Македония! 

Територията на България 
тогава достига 176 000 кв. км 
– по-голяма от Санстефанска 
България (172  000 кв. км). 
Преди войната Княжество 
България заедно с Източна 
Румелия има обща територия 
99  652 кв. км, придобиваме 
повече от 76  000 кв. км, 
почти е удвоена терито-
рията. Сърбия, Гърция и 
Черна гора завладяват общо 
56 000 кв.км.

Какво искаме повече?

Искаме Македония, 
цялата Македония...

Фердинанд проявява фата- 
лен максимализъм и е ка-
тегоричен – „Или всичко, 
или нищо!“

Всичко отдавна е добре 
изследвано и написано за 
Балканската война. Мно-
го историци си изкараха 
живота с тази тема, че и 
титли взеха. Но за съжаление 
България нищо не взе!

Докато нашата армия се 
бие с турците на големия 
фронт в Източна Тракия, 
нашите „съюзници“ или както 
пеят навремето „съюзници 
разбойници“ се настаняват 
в областта Македония, зад 
гъ,ба им. Гърция и Сърбия 
сключват нов таен съюзен 
дипломатически договор, 
придружен от военна кон-
венция, който е за общи 
действия срещу България 
и за анексиране на окупира-
ните от тях територии в 
Македония и за недопускане 
по никакъв начин двете 
държави да останат без 
обща граница. Това означава, 
че безспорната и спорната 
зона остават директно в 
сръбски и гръцки ръце. Към 
този съюз се присъединява 
и Черна гора. 

Сърбия, поради лишаването 
ѝ от излаз на Адриатическо 
море, заявява, че не признава 
съюзния договор и няма да 
отстъпи на България нито 
педя от Македония, който 
каквото завладял – това е.

Гърция пък не дава нито 
метър от Солун, нито се 
съгласява за някакво общо 
владение.

Сега освобождаването на 
нашите братя в Македония 
е само предлог за отмъщение 
– казва генерал Савов. Така 
се стига до злощастната 
дата 16 юни 1913 г., за атака 
на сръбските и гръцките 
позиции – без да има решение 
на Народното събрание, без 
заповед на Министерския 
съвет и без каквото и да е 
писмено нареждане на цар 
Фердинанд, ген. Савов ко-
мандва атака. Нареждането 

е Втора армия да настъпи 
към Солун, а Четвърта ар-
мия към сръбските позиции 
в долината на р. Вардар.

Русия, Сърбия и Гър-
ция настояват незабавно 
прекратяване на бойните 
действия и министър-
председателят д-р Стоян 
Данев се съгласява. Сега ген. 
Савов иска писмена заповед 
и я получава. В този случай 
пък не е уведомен царят. 
Разминаването в действията 
на политическите фактори 
в страната е пълно.

На 28 юни Румъния ни 
обявява война и на 2 юли 
стигат с войските си до с. 
Враждебна (дн. квартал на 
София), където изчакват 
заповед за влизане с побе-
доносен марш в столицата 
София. На 4 юли румънците 
превземат Добрич, на 5 юли 
Варна и Балчик.

На 6 юли гърците пре-
вземат Неврокоп (дн. Гоце 
Делчев), на 10 юли – Банско 
и Разлог.

На 30 юни турците прес-
качат окопите при Чаталджа, 
нахлуват в Източна Тракия 
и си връщат Одрин на 10 
юли, без пушка да гръмне, 
без никаква съпротива от 
българска страна, с тържест-
вен марш по централната 
улица „Талат паша“.

На 11 юли австро-унгар-
ският император Франц 
Йосиф бие телеграма до 
румънския крал Карол I: Да 
спрат всякакво настъпление 
към столицата София. Той 
спасява царството и динас-
тията. Родата си е рода. 
Иначе можеше България да 
е разделена на три или че-
тири части и заграбена от 
четирите съседни страни, 
ако румънците влезнеха в 
София...

България се оказва във война 
с всички съседни държави!

Тук, уважаеми читателю, 
предлагам да поспрем, за да 
видим какво пише очеви-
децът Димитър Войников, 
помощник на околийския 
началник в с. Румбегли (дн. 
Ислямбейли), Бунархисарско 
(дн. Панархисарско) през 1913 

година, за положението в 
Източна Тракия тогава и 
българо-турската граница 
Мидия – Енос:

Междусъюзническата 
война кипи. Между Бълга-
рия и Турция съществува 
границата Мидия – Енос. 
Всяка от двете държави 
сигурно се охранява, защо-
то няма държавна граница 
без охрана. Следователно 
не може да няма по-малка 
или по-голяма българска 
войскова част някъде по 
линията Мидия – Енос. И 
аз трябваше да я намеря. 
Оглеждам добре картата 
на Балканския полуостров 
и набелязвам точки между 
Мидия и Енос, през които 
евентуално ще мине бъдеща-
та граница между България 
и Турция. Възсядам коня и 
политам на югоизток, за 
да се доближа до жп лини-
ята Одрин – Цариград и 
да видя има ли движение 
на влакове по нея. Избирам 
едно относително високо 
огледно място и стоя 
повече от четири часа, 
но не забелязвам никакво 
движение по линията. До-
пускам невъзможното: че 
движението по тая меж-
дународна континентална 
линия е прекъснато.

Тогава се отправям на 
изток към гара Черкезкьой. 
Препускам към Голяма Ма-
нука, през която минава 
притокът на река Ернике. 
Уви, и тук глухо и пусто 
както през цялото поле, 
което преброждам. Съпос-
тавям наблюденията си на 
местността с бележките 
от картата, по която се 
водя. Те горе-долу съвпадат 
и тогава решавам да тръг-
на на север към гр. Мидия 
на Черно море, където 
действително трябва да 
бъде северната точка на 
границата. И тръгвам по 
течението на река Ернике 
ту по единия, ту по другия 
бряг, като от двете страни 
претърсвам по около 5 км. 
Така чрез зигзагообразно 
движение по двата бряга 
стигам до южните склонове 

на Странджа планина, но не 
срещам нито човек, нито 
животно по пътя си. На-
влизам в тъмните дебри на 
Странджа планина и стигам 
до един от върховете ѝ, 
откъдето виждам водите 
на Черно море. И... тук вече 
знам, че цялата българска 
войска е изтеглена до по-
следния войник... усещам 
безсилие... и решавам да се 
завърна в село.

Това беше през месец юни 
на 1913 година. Аз видях 
с очите си всичко, което 
разказах: В Тракия, за чието 
освобождение само преди 
няколко месеца паднаха 
убити и ранени повече от 
100 хиляди български синове, 
сега нямаше оставен нито 
един български войник...

Кога и как е изтеглена 
българската войска от 
Източна Тракия през 1913 
година, никъде в официалната 
история не пише и никога 
историците не говорят 
нищо за този маньовър? 

А турският майор Наил 
бей, преподавател във воен-
ното училище в Цариград и 
началник на войските, които 
завземат Малко Търново, в 
отговор на малкотърновския 
кмет тогава Райко Петров, 
когато той в един разговор 
го пита: „Как тъй минахте 
границата МИДИЯ – ЕНОС?” 
– казал: „Че Румъния, като 
мина границата ви въпреки 
договора, ние ахмаци ли сме?” 
Чакахме на границата Мидия 
– Енос два дни и щяхме вече 
да строим палатки, когато 
изведнъж дойде заповед да 
вървим напред” – пише в 
книгата „Линията Мидия 
– Енос“, 2014.  

На 3 юли генерал Радко 
Димитриев (заменя про-
валилия се на македонския 
фронт генерал Михаил Савов) 
докладва на царя и прави-
телството: Положението 
на нашата армия е такова, 
че тя не може да води не 
само настъпателна, но и 
отбранителна война... и ще 
може да се държи от днес 
до 10 – 12 дни, но след това 
катастрофата е неизбежна.

Цар Фердинанд 
отговаря гневно: 

– Искам да умрете,  
но да спасите честта 

на България!

Съдбата на България след 
Междусъюзническата война 
се решава безмилостно на 
конференция в Букурещ на 28 
юли 1913 г., с подписването 
на унизителен договор за 
България и на Цариградската 
конференция на 29 септем-
ври 1913 г. 

България е разпъната на 
кръст и оръфана от всички 
страни, а можеше и много 
по-лошо да бъде, ако румън-
ската армия беше влязла в 
София!

Сърбия, Гърция, Румъния 
и Турция си вземат всичко, 
а на България оставят по 
милост нещичко: Малко 
Търново и Свиленград, до-
лината на Струма с Горна 
Джумая (дн. Благоевград) 
и излаз на Бяло море – от 
устието на река Марица до 
река Места (която земя ще 
загубим само след 5 години).

Това е първата нацио-
нална катастрофа на 
Царство България.

По тоя повод Екзарх Йо-
сиф казва на цар Фердинанд: 

„Ний копахме с перо кладе-
нец в Македония 40 години, 
ти го зарови за 4 дена“.

А Уинстън Чърчил казва: 
„Едва ли някоя нация се 

е отнасяла към съдбата 
си с по-дълбока и отчаяна 
решимост от българите 
в този момент. Всичките 
техни жертви отидоха 
напразно. Плодовете на 
всичките им победи бяха 
отишли за укрепването на 
техните съперници.

Те видяха как големи об-
ласти, населени предимно с 
българи, току-що освободени 
от турците, преминаха под 
ново робство – също така 
противно – под робството 
на сърби и гърци“.  

Проигран е историческият 
шанс по дипломатически път 
и с помощта на Великите 
сили България да получи 
своето разширение. 

В „Български хроники“ 
Стефан Цанев пише: 

„Ние сме се вторачили 
в Македония и не виждаме 
нищо друго. Патриотите 
пеят юнашки песни по 
кръчмите, войводите на 
ВМОРО гърмят храбро из 
планините, генералите кроят 
нови победоносни погроми 
– готови сме да погребем 
България, само и само да 
спечелим Македония!...“

Накрая заради Македония 
загубихме всичко.

Загубихме китната и 
плодородна Източна Тракия 
с Одрин, Лозенград, Люлебу-
ргаз и Бунархисар, загубихме 
Беломорска Тракия с Ксанти, 
Драма и Серес, загубихме и 
Егейското крайбрежие с Де-
деагач (дн. Александруполис) 
и Кавала, островите Тасос и 
Самотраки, загубихме Южна 
Добруджа с Балчик, Каварна, 
Силистра и Добрич.

Прокобата на Стамбо-
лов, че „Македония ще бъде 
гробницата на България“, 
се сбъдва.

Картата Мидия – Енос 1913 г.               ФОТО: АРХИВ

Картина на Ярослав Вешин – „На нож“ („Атака“), 1913 г. 
В центъра е изобразен български войник, устремен в атака, 
който току-що е убил врага с натъкнатия на пушката нож. 
Това е един обобщен образ на безименния български войник, 
който се сражава за освобождението на поробените братя  
в Тракия и Македония, въплътил в себе си патриотизма, себе-
отрицанието и храбростта по време на Балканската война



Здрав дух в здраво тяло. 77-годишният Тодор от Черноморец плува по пет пъти 
седмично, участва в маратони от 1964-а насам

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Плуването е здраве и 
начин на живот. Това не 
е тайна за никого, още 
повече за морските хора. 
Повечето от нас обаче 
чакаме лятото, за да на-
правим някое-друго къпа-
не покрай плажа. Има 
и  такива като 
днешния ни събе-
седник, за които 
п л у в а н е т о  е 
е ж е д н е в и е  и 
начин за под-
д ъ р ж а н е  н а 
добра форма 
и тонус, не-
зависимо от 
възрастта. 
Тодор То-
доров от 
Черномо-
рец е на 
77 години, 
к о и т о 
трудно 
могат да 
му се да-
дат на 
пръв по-
глед. Ви-
сок, слаб, 
изпънат, 
той спо-
деля, че 
през целия 
си живот 
плува активно. 

Тодор Реброто е бил 
младежкият му прякор, 
защото както се казва 
„ребрата му се четели“. 
77-годишният плувец бе 
най-възрастният участ-
ник на тазгодишното 
издание на маратона „Порт 
Бургас“. С участието си 
впечатли народния пред-
ставител и ценител на 
морето и морските хора 
Любен Дилов-син, а ако 
Хемингуей бе жив, сигур-
но щеше да го ползва като 
вдъхновение за някой от 
героите си.

„Тодор Тодоров в годи-
ната, когато съм роден 
– 1964 – става първи на 
плувния маратон на остров 
Болшевик. Днес, на 77 
години, взе за 26 минути 
и 26 секунди 1000 метра 
на Трети плувен маратон 
Port-Burgas! Да участва и 
в 30-я маратон му желая 
и припомням, че магията 
на плуването и плаването 
се състои и в това, че 
усилието да стигнеш 
отлага необходимостта 
да мислиш какво ще пра-
виш, когато стигнеш“, 
написа депутатът във 
Фейсбук, където сподели 
снимка с Тодор. 

Пред наш репортер 

Тодор сподели, че сега се 
е запознал с Дилов – на 
маратона на „Порт Бур-
гас“.

„С Любен Дилов се за-
познах сега, на маратона 
в Бургас. Той дойде при 
мен и каза, че е видял фла-
гчето, което показва, че 
през 64-а съм спечелил 
маратона на острова и 
ми каза, че и той е роден 
през същата година. Сни-
махме се с него. Хубав 
човек. Той е водолаз“, 
каза той и добави, че освен 
с плуване, се е занимавал 
с ловене на рапани, както 
и че е хващал калкани с 
голи ръце.

„Хвърляли са ме и с 
вързани ръце и крака в 
морето от лодка, за да 
изплувам само с тяло до 
брега“, поясни ветеранът.

Маратонът на 
остров Болшевик

През 1964-а, както 
стана ясно по-горе, се 
провежда маратон на 
остров Болшевик (днешен 
Света Анастасия), който 
плувецът от Черноморец 
печели. 

„През 64-а, когато 
спечелих маратона до 

острова, тогава той още 
се казваше Болшевик, а не 
Света Анастасия. Тогава 
и Моста още беше желе-
зен. Повечето участни-
ци бяхме плувци. Аз го 
изплувах и спечелих пър-
во място. Но нямаше 
награди. Наградата ми 

беше едно флагче. Някои 
от тези, които 

плувахме тогава, 
вече ги няма сред 
нас. На първите 
ми тренировки 
през 1960 година 
нямаше басейни 
никъде. Трени-
рахме лятото 
н а  м о р е ,  н а 
пристанището. 
През зимата ни 
водеха на лагери 
на Минералните 
бани в Стара 
Загора, където 
имаше басейни“, 
спомня си той.

Тодор тога-
ва е на 18 годи-
н и ,  к о г а т о 
печели този 
първи запом-
нящ се мара-
тон. 

„ М о и т е 
плувни пости-

жения бяха от 
60-а до 65-а година. 

Професионално съм се 
занимавал с плуване на 
средни и дълги разстояния 
– 400 метра и 1500 метра 
свободен стил. Имам едно 
6-о и едно 8-о място на 
републикански първенства. 
Печелил съм и междинни 
турнири. После дойде 
казармата и стана така, 
че нищо не стана. Имаше 
един треньор по водна 
топка. Аз съм тренирал, 
имам дори и трето място 
на републиканско първен-
ство. Та този треньор 
беше от „Локомотив“ 
(София). Обаче не можах 
да се справя. Пускаха ни 
от дъжд на вятър да по-
чиваме. И вече след казар-
мата поставих край на 
професионалните опити. 
Но винаги си плувам, про-
дължавам си“, уточни 
77-годишният мъж.

Пет пъти в седми-
ца на басейн

Дълги години Тодор 
работи като локомоти-
вен машинист. Пенсиони-
ра се на 52 години през 
вече далечната 1998 годи-
на. Работата му тогава 
е първа категория и от 
там идва и ранното му 
пенсиониране. 

„Сега поддържам форма 
целогодишно. През зима-
та ходя на закрития басейн 
в Созопол по пет пъти в 
седмицата. Иначе лятото 
на морето. На една тре-
нировка плувам 1000 – 1500 
метра. Следващите ма-
ратони, на които ще 
присъствам, са сега в по-
неделник на „Света Ма-
рина“ за празника на Со-
з о п о л .  В  н е г о  с ъ щ о 
участвам от 1964-а с 
малко прекъсвания. Но 
последните 13 години 
активно участвам. Зара-
ди това от Спортния 
отдел на Община Созопол 
ми казват „Вечната Амбър 
Бай Тодор“ (смее се). В 
Черноморец организираме 
на 29 юли също един ма-
ратон, благодарение на 
мен. Аз съм двигателят, 
за да се случи. Бяхме при 
кмета, за да уточним 
детайлите около провеж-
дането му. На плуването 
до остров Света Анаста-
сия сега няма да се включа, 
защото е дълго разстоя-
нието вече за мен. Аз съм 
плувал до 10 – 12 киломе-
тра навремето“, обясня-
ва ветеранът и продъл-
жава:

„Основно плуването ме 
държи така добре, дори и 
на 77 години. Тези дни бях 
на зъболекар. Той като ми 
видя зъбите и казва: „Как-
во правиш ти? Нямаш 
нито една пломба!“, а аз 
му казвам, че съм късал 
медна тел със зъби (смее 
се)“. 

Спасил е и двадесети-
на души от удавяне 

като спасител

До влизането си в ка-
зармата Тодор работи и 
като спасител на цен-
тралния плаж. 

„Имаше старши спаси-
тели като Димитър 
Юруков – Юрука. Все 
плувци бяхме. Имам спа-
сени 20 души в този пе-

риод. Имаше и един Янко 
Калоянов, който после 
стана началник на Прис-
танището. С него бяхме 
на един пост и с него сме 
вадили хората“, спомня 
си той.

Тъжно му е да види, че 
много малко от днешните 
деца имат желание да се 
занимават сериозно с 
плуване. 

„Аз наблюдавам и на 
басейна какво става. 
Малко са желаещите – 
най-вече такива, които 
са свързани по някакъв 
начин. С родители плувци 
например. Идват деца 
от училищата в При-
морско, Созопол, Атия. 
Но като гледам, сме 
малко редовните на ба-
сейна. Пожелавам на 
младите да плуват, за-
щото е безценно и мно-
го здравословно. Сега 
поне имат възможности 
– басейни много. Ние ако 

имахме такива възмож-
ности навремето, чуде-
са щяхме да направим“, 
категоричен е Тодор.

Горд е, че неговият ген, 
носещ любовта към мо-
рето и плуването е пре-
даден през поколение.

„Имам две дъщери. 
Едната живее в Англия. 
От нея имам внучка и 
внук. Внукът е много 
добър плувец. Два метра 
е висок. Не е от първите 
във Великобритания, но 
има 25 място на тяхното 
републиканско първенство. 
На тренировки понякога 
ползват плавници, но 
треньорът му го бъзикал, 
че на него не му трябват 
с тези големи крака за 49 
номер обувки“, посочи 
гордият дядо. 

В края на разговора ни 
Тодор е категоричен – ще 
продължава с плуването 
и няма никакво намерение 
скоро да спира. 

Ветеран плувец би впечатлил Хемингуей 
с отдадеността си към морето 
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Любен Дилов се впечатли от успеха на Тодор през 64-а
ФОТО: ЛЮБЕН ДИЛОВ

Ветеранът 
се пусна на 

1000 метра на 
маратон 

„Порт Бургас“
ФОТО: МАРАТОН ПОРТ 

БУРГАС

Тодор Тодоров
ФОТО: МАРАТОН ПОРТ БУРГАС



„Черноморец“ направи официално 
представяне на отбора за новия сезон
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Завръщане. Стана ясно кой ще свири първия мач на клуба във Втора лига срещу „Марек“

ГЕОРГИ РУСИНОВ

По-малко от седмица ос-
тава до дългоочаквания 
първи мач на „Черноморец“ 
във Втора лига, когато „аку-
лите“ ще се изправят срещу 
гостите от „Марек“. Мачът 
е насрочен за 18 юли от 18:30 
часа. 

Стана ясен и съдийският 
състав, който ще ръководи 
срещата. Мачът е поверен на 
главния съдия Мартин Вели-
ков. Асистенти ще са му 
Красимир Атанасов и Миро-
слав Симеонов. Четвърти 
съдия е Красимир Кръстев. 

„Черноморец“ представи 
официално отбора си за новия 
сезон, с който ще играе във 
Втора лига. Това се случи 
срещу дублиращия отбор на 
„Черно море“. Двубоят се 
проведе на стадион „Лазур“, 
където „акулите“ ще играят 
през този сезон. 

Тимът бе представен 
преди началото на срещата 
срещу варненци. Привърже-
ниците на клуба имаха въз-
можност да видят всички 
футболисти и треньорския 

щаб, които ще защитават 
цветовете на „сините“ при 
завръщането му в професио-
налния футбол.

Преди дни бяха обявени и 
цените на абонаментните 
карти и билети за мачовете 
от новия сезон.

„Надяваме се, че това ще 
бъде още един повод всеки син 
фен, бургазлия и гост на 
града да дойде и да ни подкре-
пи! Пожелаваме си да споделим 

с Вас много победи и щаст-
ливи моменти през следващия 
сезон!“, написаха от ръковод-
ството на клуба при съобща-
ването на новината, че 
клубът ще играе домакински-
те си мачове в сърцето на 
Бургас.

Тениските, които излизат 
за продажба на 20.07.2023 г. 
ще струват 40 лева, като 
50% от сумата ще отива за 
клуба. Картите за феновете 

ще са на цени от 120 лева, а 
ВИП картите – 300 лева. Ще 
има и карта за легендите на 
бургаския футбол, която ще 
е подарък за тях.

„Картите дават достъп 
до всички домакински мачове 
на клуба, включително и 
мачовете за Купата на Бъл-
гария. Карта ВИП дава място 
във ВИП ложата на стадион 
„Лазур“, както и запазено 
паркомясто при предвари-

телна заявка. Също така 
притежателите на ВИП 
карта ще получат подарък 
безплатна мачова тениска и 
отстъпка 10% от всички фен 
артикули. Всички фен арти-
кули и абонаментни карти 
могат да бъдат закупени от 
офиса на клуба, както и от 
стадион „Иван Притъргов“ 
в Долно Езерово. Искаме да 
напомним, че „Черноморец“ 
е проект от бургазлии за 

бургазлии и всяка покупка 
помага за издръжката и раз-
витието на клуба“, съобщи-
ха от „Черноморец“.

Цената на билетите за 
всички мачове е 5 лева, а вхо-
дът за деца – безплатен

Телефон за връзка в офиса 
- +359 88 8249520 (Добромира 
Стоилова)

Телефон за връзка на база-
та в Долно Езерово – +35988 
2090204 (Петър Панайотов)

ОБЯВА

На основание Заповед № 627/01.07.2011г. на Изпълнителна агенция по горите град София и чл.6 от Наредба 
№7/14.11.1997 г. за продажба на движими вещи – частна държавна собственост, Регионална дирекция по 
горите Бургас 

ОБЯВЯВА:
ТЪРГ с тайно наддаване за продажба на следните вещи отнети в полза на държавата и задържани с актове 

за нарушения: 

№ по 
ред

Описание на вещта (марка,  
фабричен, контролен номер)

Документ, с който 
вещта е отнета/за-

държана

Място на което 
може да се извърши 

оглед на вещта

Начална 
тръжна цена 

(лв.)
1 13.40 пл.м3 дебели трупи за биче-

не – бял бор,
2.7 пл.м3 тънки трупи за бичене - 
бял бор,
62.64 пл.м3 технологична дърве-
сина бял бор

КП Серия ЖОО 
№ 0036845 от 
30.05.2023 г. и КП Се-
рия ЖОО № 0036846 
от 03.07.2023 г

ДГС Средец 7 200.00

2 1.5 пр.м3 дърва за огрев дъб и цер НП № 335 от
02.06.2023 г.

ТП „ДЛС Несебър” 65.00

3 каруца НП № 335 от
02.06.2023 г.

ТП „ДЛС Несебър” 65.00

4 Кон, мъжки, тъмно кафяв НП № 335 от
02.06.2023 г.

ТП „ДГС Айтос” – 650.00

Начин на продажба: търг с тайно наддаване по реда на глава втора на Наредба № 7/14.11.1997 г.
Началната тръжна цена, под която участниците не могат да слизат в офертите си е определена въз основа 

на Протокол №1 /10.07.2023 г. на комисия за определяне на първоночална тръжна цена на основание Заповед 
№ РД 16-289 от 10.07.2023 г.

 Тръжната документация може да бъде закупена всеки работен ден до 15.00 ч. на 20.07.2023 г. включително, 
а за повторен търг до 27.07.2023 година, срещу сумата от 10.00 лв. от касата на РДГ Бургас, гр. Бургас, ул. 
„Иван Шишман” № 8, етаж 4, стая 10.

Депозита за участие в търга в размер на 10 % от началната тръжна цена на вещите за които се кандидатства, 
вносим по банков път, по сметка на Регионална дирекция по горите, гр. Бургас,– IBAN: - BG16 UNCR 7630 3300 
0002 86, BIС UNCR, банка „Уникредит Булбанк” АД, клон Бургас до 15,00 ч. на 20.07.2023 г. включително. При 
повторен търг депозита е вносим при същите условия до 15,00 часа на 27.07.2023 година.

Търгът да се проведе на 21.07.2023 г. от 10,00 ч. в административната сграда на Регионална дирекция по горите, 
гр. Бургас, находяща се в гр. Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, етаж 4, стая 1. Повторен търг за непродадените 
вещи на търга ще се проведе на 28.07.2023 г. от 10,00 часа, като първоначалната им цена след предложение 
на председателя на комисията бъде намалена с 20 на сто, съгласно чл. 15 от Наредба № 7/14.11.1997 г. за 
продажба на движими вещи – частна държавна собственост.

Заявления за участие и офертите за участие в търга се подават всеки работен ден от 09,00 ч. до 16,00 ч., но 
не по-късно от 15,00 ч. на 20.07.2023 г., включително в касата на Регионална дирекция по горите, гр. Бургас, 
находяща се в гр. Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, етаж 4. При повторен търг заявления и оферти се приемат 
при същите условия до 16,00 часа на 27.07.2023 г. Същите следва да са надлежно запечатани в плик.

При подаване на офертите участниците в търга да представят заявление за участие, документ за внесен де-
позит, документ за самоличност или удостоверение за съдебна регистрация за юридическо лице. Председателят 
на комисията или определен от него член на тръжната комисия да проверява дали са спазени условията за 
участие в търга и да поставя върху плика с офертата тръжния номер на кандидата и номера на позицията на 
вещта по т.1 от настоящата обява. Приетата оферта се пуска в урна, запечатана от председателя на тръжната 
комисия в присъствието на кандита.

Оглед на вещите може да се прави всеки работен ден от 09,00 ч. до 16,00 ч., но не по-късно от 16,00 часа 
на 20.07.2023 г., включително по местонахождението им описано в т. 1 на настоящата заповед. При повторен 
търг оглед се извършва при същите условия до 16,00 часа на 27.07.2023 година.

До участие в търга могат да бъдат допускани физически лица, еднолични търговци и юридически лица.
С протокол на комисията се обявяват за спечелили търга кандидатите, предложили най-висока цена. Определе-

ните за купувачи следва да платят предложената от тях цена в срок от три работни дни от датата на обявяването 
на резултатите. Плащането се извършва по по касов път, банков път и постерминал– IBAN: - BG51 UNCR 7630 
3100 1145 69, BIС UNCRBGSF, банка „Уникредит Булбанк” АД, клон Бургас. При неплащане на цената в срок от 
три работни от датата на обявяване на резултатите депозита на определения за купувач остава в полза на РДГ 
Бургас и за купувач се обявява класирания на второ място, който също трябва да плати предложената от него 
цена в срок от три работни дни от обявяването на резултатите. Ако той не плати в този срок депозита му за 
участие остава в полза на РДГ Бургас.

Купувачите следва да вдигнат закупената вещ в срок от пет дни от плащането на цената,като за всеки ден 
закъснение се дължи магазинаж в размер на 0.2 % от стойността на закупените вещи, предмет на търга.

От ръководството на клуба обявиха цените на абонаментните карти и тениските за новия 
сезон                ФОТО: „ЧЕРНОМОРЕЦ“

„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

От петък до неделя Бургас 
ще бъде домакин на десетото 
юбилейно издание на нацио-
налния турнир „Футболни 
звезди на България“. Органи-
затор на мащабното спорт-
но състезание е ДФК „Звез-
дичка“ с подкрепата на 
Община Бургас.

Заявки за участие са пода-
ли 36 отбора от цялата 
страна, разпределени в 5 
възрастови групи. Общият 
брой на децата, които ще 
водят битка за отличията, 

е над 500. Ще се играе на 5 иг-
рища.

Мачовете на най-големите, 
родени през 2013 година са на 
терените на „Парк Арена 
ОЗК“. Набор 2014 ще играят 
на „Звездичка Арена“, а тези, 
родени през 2015 година, в 
петък са на „Диалог Арена“, в 
събота и неделя на „Каменица 
Арена“. „Диалог Арена“ ще е 
домакин през трите дни на 
децата, родени през 2016 го-
дина. Пак там са мачовете в 
петък и събота на най-малки-
те от набор 2017, които в 
неделя ще продължат на 

спортен комплекс „Славейков“.
Стартът на турнира е в 

петък от 13:30 часа. На всич-
ки игрища мачове ще се игра-
ят в събота, като началото 
е в 8:30 часа. В последния ден, 
неделя, мачовете започват 
отново в 8:30 часа. На всяко 
от игрищата ще има отделни 
награждавания.

Турнирът „Футболни 
звезди на България“ ще бъде 
официално закрит в неделя 
около 14:30 часа на „Звездичка 
Арена“. Тогава ще се проведе 
и последната церемония по 
награждаване. Организатори-

те са предвидили да зарадват 
децата от всички възрастови 
групи с купи, медали и грамо-
ти. Ще има и индивидуални 
призове за отличилите се 
футболни надежди.

„Заради жегите сме осигу-
рили за децата солидно коли-
чество минерална вода. Очак-
ваме да стане запомнящ се 
футболен празник, разбира се, 
с активното участие на ро-
дители, гости и зрители. 
Входът е свободен“, обяви 
председателят на клуба орга-
низатор „Звездичка“ - Петър 
Алексиев.

Детски футболен турнир ще се проведе този уикенд край морето

Заявки за участие са подали 36 отбора от цялата страна, раз-
пределени в 5 възрастови групи   ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Стадион „Лазур“ отново ще е жив и посещаван през новия 
сезон, където „Черноморец“ ще домакинства



ДОНА МИТЕВА

Странджанско-
то село Индже 

войвода мо-
же да се 
похвали 

не с един, 
а  с  д в а 

славея, про-
славящи го с 

песните си. 
Т о в а  с т а н а 

ясно на широката 
публика по време 
на  юбилейния 

к о н ц е р т  н а 
Жечка Сланин-
кова, когато до 
нея застана и 

Живка Папан-
чева, която 

повече от 20 
години живее в 

Америка. Въпреки 
отдалечеността от 

родината Живка е разка-
зала на юбилярката, че 
следи концертите ѝ и си 
пее заедно с нея. Затова 
и на сцената на летния 
театър не ѝ бе трудно 
да запее отново и дори 
да се хване на хорото, 
което се изви сред пуб-
ликата. 

Дълго и старателно 
подготвеният концерт 
на Жечка Сланинкова 
напълни летния театър 
с нейни почитатели 
откъде ли не. Цели 
автобуси бяха орга-
низирани от населе-
ните места из Стран-
джа, от Равда, от 
Ямбол, които дока-

раха нейните почитатели, за да я 
чуят. От родното Индже войвода 
също много хора дойдоха, за да споде-
лят емоцията. И да чуят двете мо-
мичета, с които се гордеят.

„Както бях си обещала, а и обещала 
пред вашата медия, когато говорихме 
за концерта, изпях отново на публи-
ката първите песни – онези, които 
когато бях на 14 години пях за първи 
път от сцената на този летен театър. 

Трогнаха ме многото цветя, радвах 
се и на най-малкото стръкче. Получих 
много поздравителни адреси. А това, 
че хората искаха да се снимат с мен и 
непрекъснато ми повтаряха, че съм 
народен човек, изпълни душата ми и 
бе поредното доказателство за това, 
че харесват песните ми“, разказа Жеч-
ка Сланинкова.

Сред публиката, дошла да се насла-
ди на неповторимия глас на Странджа 
в летния театър на Бургас, бяха забе-
лязани народната представителка 
Галя Желязкова, колегата ѝ Констан-
тин Бачийски, кметове от региона, 
създателят на „Средна европейска 
класа“ Георги Манев, от чиято листа 
преди години Жечка Сланинкова бе 
общински съветник.

В концерта участваха още Оркестър 
„Гергьовден“ с ръководител Васко 
Денев, Петър Любчев – гайда, Ненко 
Цачев – кавал, Добромир Велев – гъдул-
ка, Митко Денев – клавир, Живко 
Иванов – ударни и Гайдарска група – 
Несебър. На сцената, заедно със Славея 
на Странджа извисиха гласове Петя 
Панева – гласът на България, Севдалин 
Бъкларев, Нина Иванова, Панайот 
Стойчев и ПФА ,,Странджа“. 

Още неотминала емоцията от го-
лемия концерт в Бургас, Сланинкова 
заминава за участие в събора на Рожен, 
където заедно със свои колеги от ця-
лата страна е поканена да участва в 
голям концерт.
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Два славея е дало на страната 
странджанското село Индже войвода

Концерт. Жечка Сланинкова и Живка Папанчева изненадаха 
почитателите си в Летния театър на Бургас

Двата славея на Странджа, родените в Индже войвода – Жечка 
Сланинкова и Живка Папанчева      ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Летният театър се напълни с почитатели на странджанската 
народна песен и на неповторимия глас на Жечка Сланинкова

ФОТО: ФБ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Вече можете да чуете и 
да гласувате за 11-те пес-
ни финалисти, които 
тази година ще участват 
в конкурса „Бургас и море-
то“. В сайта на фестива-
ла вашите гласове, събрани 
до 28 юли, ще определят 
носителите на най-новата 
„Награда на онлайн слуша-
телите“.

Другата радостна но-
вина за меломаните е, че 
от понеделник, 10 юли, на 
касата на Часовника за-
почна продажбата на би-
лети за конкурса „Бургас 
и морето“. Почитатели-
те на музикалното събитие, 

живеещи извън Бургас, 
също ще могат да купят 
билети от мрежата на 
Eventim.

С всеки закупен билет 
получавате карта за гла-
суване, която трябва да 
пазите. С уникалния код 
върху нея, който ще бъде 
валиден единствено на 29 
юли, ще имате възможност 
да гласувате по време на 
конкурса за песента, която 
харесате най-много и заед-
но с останалите присъст-
ващи меломани в Летния 
театър да изберете „На-
града на публиката“.

По традиция „Черно-
морски фар“ ще връчи 
награда за текст на песен. Миналогодишните победители – песента „Не те забравям“, 

изпълнена от младите Дани Илиева и Емин Ал Джунайд
По традиция вестник „Черноморски фар“, присъжда награда за 
текст на песен                   ФОТО: АРХИВ

Публиката избира песен на „Бургас и морето“

Жечка Сланинкова  
се радва на огромната 

любов на публиката
ФОТО: ФБ
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